
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 1ο Γενικό Λύκειο Κοζάνης, σελ. 4305

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4287- 4289
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4289-4300
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 7 Φεβρουαρίου 2012, σελ. 4301
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ανάκληση της απόφασης
µη έγκρισης της χωροθέτησης του ΧΥΤΑ στη Σιθωνία Χαλκι-
δικής, σελ. 4302

β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του έργου κατασκευής της
Ολυµπίας Οδού, σελ. 4303

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε τις εγκρίσεις για τα σχέδια βελτίωσης των

αγροτών και την καταβολή των αποζηµιώσεών τους από τον
ΕΛΓΑ, σελ. 4305

ii. σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων των αγρο-
τών της Ιεράπετρας που επλήγησαν από το βακτήριο του e-
coli, σελ. 4307

δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Κρα-
τικού Ωδείου Θεσσαλονίκης, σελ. 4308

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ανάγκη διατήρησης του προνοιακού και εκ-
παιδευτικού χαρακτήρα του Κέντρου Εκπαίδευσης και Απο-
κατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ) Θεσσαλονίκης, ανεξαρτήτως
ηλικίας των φιλοξενούµενων, σελ. 4310

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ 
ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β., σελ. 4287-4311

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ Π. , σελ.4308,4309
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ.4306,4307,4308
ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ Θ. , σελ.4308,4309
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ.4305,4306
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Α. , σελ.4310
ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ Ι. , σελ.4303,4304,4305
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ.4302,4303
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ.4304,4305
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ.4310,4311
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ. , σελ.4302,4303
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ.4308
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Αθήνα, σήµερα στις 6 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Άγγελο Κολοκο-
τρώνη,  Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνοµο-
σπονδία Ενώσεων Αγροτικών Συνεταιρισµών αιτείται την άµεση
έκδοση εγκυκλίου για την επίλυση θέµατος που αφορά ενενήντα
περίπου αιτήσεις  επαγγελµατιών αγροτών της Εύβοιας για  εγ-
κατάσταση φωτοβολταϊκών σταθµών.

2) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συ-
νεταιρισµών Εύβοιας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
αιτήσεις των αγροτών της περιοχής για εγκατάσταση φωτοβολ-
ταϊκών πάρκων.

3) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Λαζάρου
διαµαρτύρεται για παρακράτηση εισφορών από τη σύνταξή του
χωρίς τη συγκατάθεσή του.

4) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Συµβούλιο της Δηµοτικής Κοι-
νότητας Σταµάτας αιτείται την ίση µεταχείριση του οικισµού
Σταµάτα-Σπάτα, ως προς τους οµοειδείς οικισµούς του Αγίου
Στεφάνου, της Άνοιξης κ.λπ., κατά τη διαδικασία κατάρτισης και
ανάρτησης των δασικών χαρτών.

5) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται οι  ψυχιατρικές κλινικές,
µε την ευκαιρία της ίδρυσης του νέου ενιαίου ασφαλιστικού
φορέα Εθνικού Οργανισµού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας, να
αποτελέσουν µια ξεχωριστή κατηγορία και να εξαιρεθούν εντε-
λώς από τα  ΚΕΝ ( Κλειστά Ενοποιηµένα Νοσήλια).

6) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Δίου-Ολύµπου  αιτείται
τη συνέχιση της λειτουργίας του ΙΚΑ Λιτοχώρου του Δήµου Δίου-
Ολύµπου.

7) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιπερι-
φερειάρχης Αττικής  αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη
µεταφορά λυµάτων ανατολικής Αττικής στην Ψυτάλλεια.

8) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Ναυτικός Όµιλος Χανίων αιτείται
την άµεση διευθέτηση του προϋπολογισµού του 2012 που
αφορά το Αθλητικό Κέντρο  Χανίων.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μήλου αιτείται την απόσυρση
του άρθρου 14 του σχεδίου του προεδρικού διατάγµατος που
αφορά την εκτός σχεδίου δόµηση.

10) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρακλείου
εκφράζει την ανησυχία των αγροτών της περιοχής για τη φηµο-
λογούµενη αύξηση των εισφορών του ΟΓΑ.

11) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ηρακλείου
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη των ανέργων. 

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βορείων Τζουµέρκων
Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την απόσυρση των άρθρων 52 και 56
από το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, τα οποία ουσιαστικά
ανοίγουν το δρόµο της κατασκευής φράγµατος στη θέση Άγιος
Νικόλαος  στον Άραχθο.

13) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά προβλήµατα διαρροής
οµβρίων υδάτων στο Αρχαιολογικό Μουσείο της Ολυµπίας και
το Μουσείο Ιστορίας των Ολυµπιακών Αγώνων της Αρχαιότητας.

14) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Ζακύνθου
αιτείται την επίλυση προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι επαγ-
γελµατίες της περιοχής.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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15) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εταιρεία Μακεδονικών Σπουδών
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την επιβίωση της εται-
ρείας µετά τη φορολόγηση των ακινήτων και των  κληροδοτηµά-
των της.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Αναπληρώτρια Διοικήτρια του ΓΝ-ΚΥ
Νεάπολης «Διαλυνάκειο» αιτείται την εξαίρεση του ΓΝ-ΚΥ από
τη συνδιοίκηση και τη µετατροπή του σε Γ.Ν -Κέντρο Αποκατά-
στασης- Κ.Υ. Νεάπολης «Διαλυνάκειο».

17) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Χανίων και η Γενική Συνο-
µοσπονδία Επαγγελµατιών Βιοτεχνών και  Εµπόρων Ελλάδος
αιτούνται την άρση της επιβολής του Έκτακτου Ειδικού Τέλους
Ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών για τις µεταποιητι-
κές µονάδες.

18) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ  ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Τοπικός Οργανισµός
Εγγείων Βελτιώσεων (ΤΟΕΒ) Μυρτουντίων Νοµού Ηλείας αιτείται
την παραχώρηση στέγης αντλιοστασίων για εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών συστηµάτων παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από
τον ήλιο.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Σπουδαστών και
Αποφοίτων ΙΕΚ µε ειδικότητα: «Φύλακας Μουσείων και Αρχαι-
ολογικών Χώρων» αιτείται άρση των περιοριστικών όρων εισο-
σιτετραµήνου απασχόλησης- π.δ.164/2004- µε συµβάσεις
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου στο Υπουργείο Πολιτισµού
και Τουρισµού για τους πτυχιούχους της ειδικότητας αυτής.

20) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Νοµού Ατ-
τικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙ-
ΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Καρύστου
και άλλοι τοπικοί φορείς  διαµαρτύρονται για την αναστολή της
λειτουργίας του τελωνείου Καρύστου.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος και ο Γενικός Γραµ-
µατέας της Οµοσπονδίας Εκτελωνιστών της Ελλάδας αιτούνται
την απόσυρση του άρθρου 19 του πολυνοµοσχεδίου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών δυνάµει του οποίου υποβαθµίζεται και απα-
ξιώνεται ο ΕΛΟΤ.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Πολιτικών
Συνταξιούχων Πολεµικής Αεροπορίας αιτούνται την αποκατά-
σταση των επικουρικών συντάξεων και την απόσυρση της διάτα-
ξης της παραγράφου  4 του άρθρου 2 του ν.4024/2011.

23) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νίκος Κε-
λαϊδής  αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη διακοπή ρεύ-
µατος από τη ΔΕΗ.

24) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Δηµοτικής Ξενοδοχει-
ακής Επιχείρησης Κολυµβαρίου «ΔΙΚΤΥΝΝΑ» του Δήµου Πλατα-
νιά αιτείται την άµεση εκταµίευση χρηµατοδότησης για το έργο
ανάπλαση πλατείας του Δηµοτικού Διαµερίσµατος Δρακόνας.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατκό Κέντρο Ηρακλείου
αιτείται την εύρεση λύσης στο πρόβληµα των χιλιάδων ανέργων,
οι οποίοι έµειναν ανασφάλιστοι λόγω µη συµπλήρωσης του απαι-
τούµενου αριθµού ενσήµων.

26) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΑΓΓΕΛΙΚΗ (ΑΝΤΖΕΛΑ) ΓΚΕΡΕ-

ΚΟΥ, Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ, Κεφαλληνίας κ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ και Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ  κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Περιφερει-
άρχης Ιονίων Νήσων  αιτείται την αλλαγή της ηµεροµηνίας έναρ-
ξης των πανελλαδικών εξετάσεων επειδή συµπίπτει µε την
επέτειο και τον εορτασµό της ένωσης των Επτανήσων µε την Ελ-
λάδα.

27) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ  ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ. Πολύµερος, µέλος του ΔΣ
της ΠΟΣΣ και άλλοι εκπρόσωποι φορέων Θεσσαλών σιδηροδρο-
µικών εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την απαράδεκτη δια-
κοπή πληρωµής, από 20-10-2010 των ιατροφαρµακευτικών
δαπανών των Θεσσαλών σιδηροδροµικών - εργαζοµένων και
συνταξιούχων, µε την απόφαση κατάργησης του γραφείου πλη-
ρωµής δαπανών Λάρισας.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φίλων του Ευρωπαϊ-
κού Οργανισµού για την ασφάλεια Δικτύων και Πληροφοριών
(ENISA) στην Κρήτη αιτείται την άµεση µελέτη του ζητήµατος
που έχει ανακύψει σχετικά µε την έδρα του οργανισµού στο Ηρά-
κλειο Κρήτης.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Ηρακλείου Κρή-
της και η Ένωση Θυµάτων Βιάννου αιτούνται την άµεση
διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων, του κατοχικού δα-
νείου και την επιστροφή των αρχαιολογικών θησαυρών, ώστε να
αποτραπεί η νοµιµοποίηση παρόµοιων πρακτικών στο µέλλον.

30) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σητείας του Νοµού Λασιθίου
Κρήτης αιτείται την παραχώρηση στο Δήµο Σητείας της χρήσης
έκτασης του ΟΕΚ, όπου και ευρίσκεται το συγκρότηµα εργατι-
κών κατοικιών ΣΗΤΕΙΑ ΙΙΙ, για την ανάπλασή του µε σκοπό τη δη-
µιουργία αλσυλλίου και πολυχώρου εκδηλώσεων.

31) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συνδρόµου Down Ελ-
λάδας αιτείται να συµπεριληφθούν τα παιδιά µε Σύνδροµο Down
στον Κανονισµό Εκτίµησης Βαθµού Αναπηρίας (ΚΕΒΑ).

32) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ενοικιαζόµενων Δωµατίων -
Διαµερισµάτων Νοµού Χανίων «Άπτερα» εκφράζουν τη διαµαρ-
τυρία τους για την εξαίρεση των µικρών τουριστικών µονάδων
από την απαλλαγή καταβολής του Έκτακτου Ειδικού Τέλους
Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών.

33) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ  ΜΑΚΡΥΠΙ-
ΔΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών
Υπαλλήλων Αιτωλοακαρνανίας αιτείται να γίνει ποιοτικός έλεγ-
χος των οχηµάτων της Ελληνικής Αστυνοµίας προκειµένου να εν-
τοπιστούν και να ακινητοποιηθούν άµεσα τυχόν ακατάλληλα για
κυκλοφορία οχήµατα.

34) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ και Β’ Θεσσαλονίκης κ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η
Ένωση Ηλεκτροτεχνιτών και  Βοηθών Ανελκυστήρων Βορείου
Ελλάδος  επισηµαίνει  ότι δεν ελέγχονται τα τεχνικά γραφεία συν-
τήρησης ανελκυστήρων ως προς την εφαρµογή της σχετικής νο-
µοθεσίας µε αποτέλεσµα  να κινδυνεύει η ασφάλεια των
χρησιµοποιούντων  ανελκυστήρα, των συντηρητών αλλά και την
ανεργία του κλάδου.

35) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η ανοιχτή συγκέντρωση της επιτροπής αγώνα για φθηνό
νερό στον Αµπελώνα του Δήµου Τυρνάβου εκφράζει τη δυσαρέ-
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σκειά της για τη δίωξη επτά µελών της επιτροπής αγώνα και τη
σύλληψη µέλους της και  αιτείται φθηνό και υγιεινό νερό για
όλους τους δηµότες.

36) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΒΑΪΤΣΗΣ (ΒΑΗΣ) ΑΠΟΣΤΟΛΑ-
ΤΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Συµβού-
λιο Ιονίων Νήσων εκφράζει την αντίθεσή του στην εκφρασθείσα
πρόθεση του Υπουργείου Οικονοµικών να διαθέσει τα υπόλοιπα
κονδύλια του Περιφερειακού Επιχειρησιακού Προγράµµατος
στις τράπεζες προκειµένου να διοχετευθούν στην αγορά.

37) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΒΑΪΤΣΗΣ (ΒΑΗΣ) ΑΠΟΣΤΟΛΑ-
ΤΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι υπεύθυνοι λειτουργίας
των περιφερειακών Ενοτήτων αιτούνται την προώθηση νοµοθε-
τικής ρύθµισης για την  αυτοτελή διοικητική λειτουργία των νη-
σιωτικών περιφερειακών ενοτήτων.

38) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αυτοαπασχολούµενοι µικροπω-
λητές παραδοσιακών επαγγελµάτων  αιτούνται την επίλυση
θέµατος που αφορά την υποχρέωση έναρξης εργασιών τους
στην οικεία ΔΥΟ, την τήρηση βιβλίων και την υποχρεωτική ασφά-
λιση στον ΟΑΕΕ.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά το ενδεχόµενο να
σταµατήσει τη λειτουργία του το Μουσείο Καζαντζάκη στη Μυρ-
τιά εξαιτίας οικονοµικών προβληµάτων.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατικό Κέντρο Ηρακλείου
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη των ανασφάλιστων ανέργων.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την προστασία της αξίας
τοπικού προϊόντος «κρητικό µέλι» µε τη δηµιουργία µιας ετικέτας
ΠΟΠ (Προϊόντος Ονοµασίας Προέλευσης).

32) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το παράρτηµα Πελοποννήσου και
δυτικής  Στερεάς Ελλάδας του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελ-
λάδος αιτείται τη δηµιουργία πρότυπου αµπελώνα στην έκταση
του κληροδοτήµατος πρακτικού γεωργικού σχολείου ΑΧΕΠΑ
Βέλου.

43) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Νεµέας αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε την αλλαγή χάραξης
του αγωγού φυσικού αερίου υψηλής πίεσης από τους Αγίους Θε-
οδώρους προς τη Μεγαλόπολη.

44) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Σκιάθου Νοµού Μαγνησίας αι-
τείται τη συνέχιση της λειτουργίας του παραρτήµατος ΙΚΑ της
Σκιάθου.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Υπαλλήλων Εξωτερι-
κής Φρούρησης Καταστηµάτων Κράτησης Αλικαρνασσού
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ασφαλή λειτουργία
της υπηρεσίας και παράλληλα εκφράζει την απογοήτευσή του
για τη µισθολογική αντιµετώπισή του από την πολιτεία.

46) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Δηµοτικής Ανώνυ-
µης Εταιρείας Αξιοποίησης και  Εκµετάλλευσης Τουριστικών
Εγκαταστάσεων «ΚΟΛΥΜΒΑΡΙ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗ Α.Ε.» του Δήµου Πλα-
τανιά αιτείται την άµεση εκταµίευση χρηµατοδότησης για το έργο
ανάπλασης  πλατείας του Δηµοτικού Διαµερίσµατος Δρακόνας.

47) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Κοινωνικών Λειτουργών Ελ-
λάδος αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε την υπαγωγή του επαγ-
γέλµατος του κοινωνικού λειτουργού σε νοµοθετικές ρυθµίσεις
για το άνοιγµα των επαγγελµάτων.

48) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Κοινωνικών Λειτουργών Ελ-
λάδος αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τον κίνδυνο αν-
τιποίησης του επαγγέλµατος του κοινωνικού λειτουργού.

49) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προστασίας Καταναλωτών Κρή-
της αιτείται τη λήψη µέτρων στήριξης της ελληνικής οικονοµίας
µε πρώτο βήµα τη µείωση των συντελεστών του ΦΠΑ.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οικολογική Κίνηση Πάτρας αιτείται την
επίλυση του σοβαρού προβλήµατος της φύλαξης του Εθνικού
Πάρκου Κοτυχίου-Στροφυλιάς.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε επικείµενο σκάν-
δαλο στο ΙΚΑ Αιγίου για πλαστές συνταγογραφήσεις.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο ειδικό τέλος
ΑΠΕ.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην προσπάθεια
λαθροµεταναστών να περάσουν στην Ιταλία κρυµµένοι σε νταλί-
κες.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στον κίνδυνο κατάρ-
ρευσης της στέγης του Δηµαρχείου της Πάτρας λόγω έλλειψης
χρηµάτων για την επισκευή του.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην απόφασης κα-
τάργησης του Οργανισµού Δηµοσίου Υλικού (ΟΔΔΥ). 

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε ενστάσεις των
κατοίκων των περιοχών Βελβίτσι, Χάραδρος, Μπάλα και Μα-
γούλα για το δίκτυο της ΔΕΗ.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε έρευνα της Β’
ΔΟΥ Πατρέων για έκδοση εικονικών τιµολογίων από πατρινή
εταιρεία.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε ανεξόφλητη
οφειλή πέντε εκατοµµυρίων ευρώ από ξενοδοχείο της Πάτρας,
σύµφωνα µε στοιχεία του ΙΚΑ.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην ύπαρξη χιλιά-
δων επικίνδυνων τόνων αµιάντου στο παλιό εργοστάσιο της
«ΑΜΙΑΝΤΙΤ».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1293/01-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουράκη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 126047π.ε./ΙΗ/02-
0-1-2012 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1663/18-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. /1569/2-01-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 1716/21-11-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. /Β.2345/

02-01-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1951/25-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γιουµατζίδη Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 30/002/9942/02-

01-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1983/25-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαϊτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 137022π.ε/

ΙΗ/02-01-2012 έγγραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

4296 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΖ’ - 6 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                        4297



6. Στην µε αριθµό 2464/08-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΕΜΠ 18827/02-

01-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 3053/19-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζηκαλάγια Ζήση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/96018/0022/02-01-

2012  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 7 Φεβρουαρίου 2012.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 5  του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 431/11-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά  µε την πληρωµή των σχεδιαστών-αξιολογητών που ερ-
γάστηκαν στην Πρόσθετη Διδακτική Στήριξη κατά τα σχολικά έτη
2008-2009 και 2009-2010.

2. Η µε αριθµό 3285/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς την Υπουργό Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανα-
γνώριση από το Υπουργείο της προϋπηρεσίας των
εκπαιδευτικών, ως ωροµισθίων καθηγητών σε ανώτατα εκπαιδευ-
τικά ιδρύµατα.

3. Η µε αριθµό 2541/8-12-2011 ερώτηση του  Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
επίλυση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει το Γενικό Νοσοκο-
µείο Γουµένισσας Νοµού Κιλκίς.

4. Η µε αριθµό 41/3-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς τον
Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την αξιοποίηση του συνόλου

του προσωπικού της ΕΤ3, εν όψει του σχεδιαζόµενου αναβαθµι-
σµένου ρόλου της.

5. Η µε αριθµό 3608/29-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την παραίτηση των οικονοµικών
εισαγγελέων κ.κ. Πεπόνη και Μουζακίτη.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 3357/22-12-2011 ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος  κ. Αικατερίνης Φαρ-
µάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε την οικονοµική ενίσχυση των προνοιακών
ιδρυµάτων από το κράτος.

2. Η µε αριθµό 3839/5-1-2012 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,  σχετικά µε τη
λήψη µέτρων στήριξης των επιχειρήσεων και του εµπορικού κό-
σµου του ακριτικού Νοµού Λέσβου.

3. Η µε αριθµό 3555/28-12-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ακρίβεια στα
είδη πρώτης ανάγκης και τις υπερτιµολογήσεις από µέρους των
πολυεθνικών εταιρειών.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 453/30-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Αργυρίου Λαφαζάνη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την ανάκληση της απόφασης µη έγκρισης της χωροθέτησης του
ΧΥΤΑ στη Σιθωνία Χαλκιδικής. 

Ο ερωτών συνάδελφος κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο, προκειµέ-
νου να µας παρουσιάσει σύντοµα την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε, έχουµε κάνει επανειληµµένες

συζητήσεις για το θέµα. 
Να πούµε µε δύο λόγια το ιστορικό. 
Από το 2000 έχει οριστικοποιηθεί το πρόγραµµα διαχείρισης

στερεών αποβλήτων στο Νοµό Χαλκιδικής, που προβλέπει πέντε
ΧΥΤΑ κι έναν αριθµό σταθµών µεταφόρτωσης. Το Δεκέµβριο του
2005 εγκρίθηκε οµόφωνα επίσης από το περιφερειακό συµβού-
λιο. Υλοποιήθηκε στο µεγαλύτερο µέρος του µε την κατασκευή
των δύο ΧΥΤΑ από τους τέσσερις που υπολείπονταν την περίοδο
2004-2006 και µένουν άλλοι δύο. Απ’ αυτούς τους δύο ο ένας
προχωρεί για να υλοποιηθεί -και είναι προ ένταξης, απ’ ό,τι πλη-
ροφορούµαι, ο ΧΥΤΑ της Αρναίας- ο δε άλλος έχει «κολλήσει»
εδώ και χρόνια, µε έναν περίεργο τρόπο. Έχει «κολλήσει» από
το ίδιο το Υπουργείο, που αγωνιά. Σας άκουσα κι εσάς πριν από
µερικές µέρες να αγωνιάτε για την εφαρµογή, για την ολοκλή-
ρωση του εθνικού  σχεδιασµού στερεών αποβλήτων και για τα
πρόστιµα που έρχονται και που ήδη θα έπρεπε να έχουν έρθει. 

Το ίδιο το Υπουργείο, λοιπόν, που αγωνιά να υλοποιηθεί αυτός
ο σχεδιασµός, βάζει εµπόδια και µπλοκάρει τον σχεδιασµό σ’
έναν ολόκληρο νοµό. Δεν είναι µόνο ο ΧΥΤΑ Σιθωνίας. Εξ αφορ-
µής αυτού έχουµε κι άλλα. Ακολουθούν διαµάχες µεταξύ των δη-
µάρχων. Οι δήµαρχοι των άλλων ΧΥΤΑ, που σαν νοικοκύρηδες
φρόντισαν να τους έχουν πιο έγκαιρα έτοιµους, δεν δέχονται τα
σκουπίδια άλλων. Έχουµε, λοιπόν, συνεχείς διαµάχες, δικαστή-
ρια και αγωγές δηµάρχων κατά µελών του φορέα διαχείρισης και
µία γενικότερη αναστάτωση. 

Όλα αυτά προκύπτουν γιατί στις παρυφές της περιοχής
«Natura» στη Σιθωνία -που είναι ένας τόπος χωρίς καµµία αξία,
έξι χιλιόµετρα µακριά από τη θάλασσα κι άλλα τόσα µακριά από
το δάσος, που έχει µόνο πέτρες και χορτάρια κι ούτε καν πουρ-
νάρια- σ’ έναν τέτοιο τόπο που το Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους είπε οµόφωνα ότι µπορεί να γίνει ΧΥΤΑ και εξήγησε
λεπτοµερώς το γιατί µπορεί να γίνει ΧΥΤΑ, και η προηγούµενη
Υπουργός, που απέρριψε την οµόφωνη γνωµοδότηση, αλλά κι
εσείς, που ακόµη δεν ανακαλέσατε την απόφαση, βάζετε εµπό-
δια όχι µόνο στην υλοποίηση του ΧΥΤΑ της Σιθωνίας αλλά και
στην υλοποίηση του σχεδιασµού διαχείρισης στερεών αποβλή-
των ολόκληρου του νοµού. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Παπακωνσταντίνου. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε Λαφαζάνη, ευχαριστώ για την ερώτησή σας. Καταλα-
βαίνω ότι πολλές φορές στη χώρα µας έχουν δοθεί δικαιώµατα
και λαβές για να µην υπάρχει εµπιστοσύνη στην πολιτεία και
στους θεσµούς της, αλλά δεν καταλαβαίνω  και δεν θεωρώ ότι
αρµόζουν αναφορές όπως αυτές στην ερώτησή σας, περί υπα-
γόρευσης αποφάσεων στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος, είτε αυτό αφορά την προκάτοχό µου Υπουργό κ.
Μπιρµπίλη είτε αφορά εµένα. 

Όσο και αν έχει χαθεί η εµπιστοσύνη στην πολιτεία, υπάρχουν
θεσµοί οι οποίοι λειτουργούν, υπάρχουν διαδικασίες που τηρούν-
ται και οι οποίες οφείλουν να τηρούνται. Γιατί το δηµόσιο συµ-

φέρον, σας διαβεβαιώνω, δεν το υπηρετούν µόνο οι τοπικοί φο-
ρείς, δεν το υπηρετεί µόνο ένας δήµος ή µια οµάδα, αλλά το υπη-
ρετούµε όλοι µας. 

Εµείς επιχειρούµε να αποδείξουµε καθηµερινά ότι έχουµε
θέσει σε πολύ υψηλή προτεραιότητα τόσο το θέµα των προστα-
τευόµενων περιοχών, όσο και το θέµα της διαχείρισης αποβλή-
των σε όλη τη χώρα. 

Συνεπώς νοµίζω ότι ορισµένες από τις αναφορές στο ερώτηµα
σας δεν πιστεύω ότι αρµόζουν ούτε στην προσπάθεια που έχει
γίνει, ακριβώς για την προστασία των περιοχών αυτών, ούτε σε
αυτό που κάνουµε για να στηρίξουµε τις τοπικές αυτοδιοικήσεις
στην υλοποίηση των περιφερειακών σχεδιασµών, ούτε στην προ-
σπάθεια που έχει γίνει και στους πόρους που διατίθενται από το
δηµόσιο για να αποκαταστήσουµε ΧΑΔΑ, ώστε να υπάρχει συµ-
µόρφωση και κυρίως να σταµατήσει η εικόνα, που έχουµε ως
χώρα. 

Τώρα, πάµε στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Πράγµατι, µε την οµό-
φωνη γνωµοδότηση του 3ου Τµήµατος του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους έγινε  δεκτό ότι θα µπορούσε να επιτραπεί η χωρο-
θέτηση ΧΥΤΑ Δήµου Σιθωνίας εντός της περιοχής δικτύου
«Natura» στη Χερσόνησο της Σιθωνίας, και η οποία έχει χαρακτη-
ριστεί Ζώνη Ειδικής Προστασίας, µε το δικαιολογητικό ότι πρό-
κειται για βασικό έργο υποδοµής, σχετιζόµενο µε τη προστασία
της δηµόσιας υγείας και ταυτόχρονα, του περιβάλλοντος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Και ορθά λέτε ότι η προκάτοχός µου η κ. Μπιρµπίλη δεν είχε
κάνει αποδεκτή αυτή την οµόφωνη γνωµοδότηση του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους. Όµως κάνετε λάθος γιατί εγώ έχω
κάνει αποδεκτή τη γνωµοδότηση αυτή. Την έχω κάνει αποδεκτή,
κύριε Λαφαζάνη, µε έγγραφό µου από τις 9-11-2011. Η κ. Μπιρµ-
πίλη έκρινε ότι δεν έπρεπε να γίνει αποδεκτή, εγώ έκρινα ότι
έπρεπε να γίνει αποδεκτή, µια οµόφωνη απόφαση του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους και την έκανα αποδεκτή από τις 9-11-
2011. Μέχρι εκεί, για την αποκατάσταση της αλήθειας και της
πραγµατικότητας. 

Πάµε όµως παρακάτω και ας διαβάσουµε τι λέει η απόφαση
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους. Λέει: «Συνεπώς είναι
κατ’αρχάς επιτρεπτή η εκτέλεση έργου σε προστατευόµενη πε-
ριοχή, υπό προϋποθέσεις που θέτει η κοινοτική και εθνική νοµο-
θεσία, όπως αυτές έχουν ερµηνευτεί και διευκρινιστεί από το
Σ.τ.Ε.». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Κυρία Πρόεδρε, θα χρειαστώ ένα λεπτό. 
Στην ίδια, λοιπόν, απόφαση καταλήγει το Νοµικό Συµβούλιο

του Κράτους ότι «Προϋπόθεση είναι η τήρηση κάποιων όρων,
που πρέπει να εξετάζονται µε πλήρης αιτιολογίες στη µελέτη πε-
ριβαλλοντικών επιπτώσεων». Ποιοι είναι αυτοί οι όροι; «Να εξε-
ταστεί και να αποκλειστεί άλλη εναλλακτική λύση. Το έργο να
προβλέπεται στο περιφερειακό σχέδιο διαχείρισης στερεών απο-
βλήτων κεντρικής Μακεδονίας. Να αναφέρει τεκµηριωµένα στην
µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων ότι το έργο είναι απολύτως
απαραίτητο για τη λειτουργία του αστικού συγκροτήµατος. Μπο-
ρεί να επιτραπεί η υλοποίηση του  έργου µόνο αν οι αρµόδιες
αρχές διαµορφώνουν την πεποίθηση ότι δεν θα έχει επιβλαβείς
συνέπειες για την ακεραιότητά του. Και η µελέτη πρέπει µε βάση
τις εκτιµήσεις επιπτώσεων να περιλαµβάνει και να προτείνει συγ-
κεκριµένα µέτρα άµβλυνσης των συνεπειών της χρησιµοποίησης
τµήµατος της προστατευόµενης περιοχής, για την κατασκευή
του χώρου υγειονοµικής ταφής». Αυτά είναι τα κριτήρια, που έχει
θέσει το ίδιο το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. 

Άρα, πού βρισκόµαστε; Εγώ έχω αποδεχθεί τη γνωµοδότηση
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους. Η γνωµοδότηση αυτή
λέει συγκεκριµένα πράγµατα. Και το Υπουργείο δεν έχει σταµα-
τήσει καµµία απολύτως διαδικασία. Περιµένει να του κατατεθεί
µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων, για να κρίνουν οι υπηρε-
σίες του εάν µε βάση τη γνωµοδότηση αυτή, την οποία  έχουµε
κάνει αποδεκτή, µπορεί να γίνει χωροθέτηση στο συγκεκριµένο
σηµείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
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Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Λαφαζάνης. 
Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη,  έχετε το λόγο. 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι εξαιρετικά ευχάριστο αυτό που

άκουσα, κύριε Υπουργέ, αλλά είναι κρίµα που  τα ευχάριστα µέ-
νουν µυστικά. Επί τρεις µήνες σας πληροφορώ, δεν το γνωρίζει
κανείς αυτό. Μάλιστα, δεν το γνωρίζει ούτε η διαχειριστική αρχή,
που µόλις προχθές ρώτησα την προϊσταµένη και µου είπε ότι
σκέπτεται το Υπουργείο να ανακαλέσει την µη έγκριση. Κακώς,
δεν ενηµερώνετε ή κακώς δεν ενηµερωνόµαστε, για να µην δη-
µιουργείται ούτε καν θέµα. 

Αφού ξεφύγαµε από εκεί, πράγµατι θα πάµε στην εφαρµογή
των προβλέψεων της απόφασης του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους. Τηρούνται όλες οι προϋποθέσεις, όπως και εσείς εί-
δατε και υπάρχει στρατηγικός σχεδιασµός και όλες οι άλλες προ-
ϋποθέσεις τηρούνται, αρκεί να τηρηθεί και η τελευταία που λέει
ότι πρέπει να προταθούν συγκεκριµένα µέτρα, βεβαίως µέσα από
τη µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων, που ξέρω ότι έχει υπο-
βληθεί, αλλά θα πρέπει ενδεχοµένως να αναθεωρηθεί. 

Εποµένως, αυτές τις προϋποθέσεις, µπορούν να τηρηθούν και
µε τη δική σας καλή θέληση, που τη διαβλέπω τώρα ενώ δεν είχα
κανένα µήνυµα έως τώρα. Σας είχα συγχαρεί, κύριε Υπουργέ, το
καλοκαίρι για τα µεταλλεία και για τη γενναία απόφαση που πή-
ρατε αµέσως µόλις αναλάβατε. Επίσης, όλοι µαζί, µε τους συνα-
δέλφους σας στηρίξαµε στο καµίνι εκείνο που ήσασταν, όταν
ήσασταν στο Υπουργείο Οικονοµικών και πράγµατι και αυτή η
απόφασή σας ταιριάζει στην προηγούµενη ιστορία σας. 

Χαίροµαι ιδιαίτερα που λύνετε αυτό το θέµα. Δεν θα δώσω συ-
νέχεια, γιατί µπορούσα να πω από ποιον υπαγορεύθηκε –εξακο-
λουθώ να χρησιµοποιώ αυτόν τον όρο- και από ποιον συντηρείτο
η απόφαση. Δεν θα το πω τώρα για να µη δώσω συνέχεια στο
θέµα. 

Θα πω «τέλος καλό – όλα καλά» τουλάχιστον από την πλευρά
του Υπουργείου σας και να δούµε από εκεί και πέρα αν θα µπουν
και άλλα εµπόδια, γιατί, βεβαίως, σε κάθε περίπτωση που πάει
να γίνει ένα δηµόσιο έργο, εµπλέκονται µικροσυµφέροντα και
αυτά τα µικροσυµφέροντα βρίσκουν κάποιες προσβάσεις και κά-
ποιους που είναι πρόθυµοι να τους στηρίξουν. 

Εγώ µπορώ να σας πληροφορήσω ότι ήλθε ενδιαφερόµενος
γι’ αυτό το θέµα που έτυχε να έχει εκεί εννέα στρέµµατα, που
ναι µεν θέλει να προστατευθεί η ζώνη «Natura», αλλά παράλληλα
τα εννέα στρέµµατα κάποτε να τα κάνει οικισµό –θα σώσουµε
δηλαδή την περιοχή από τον ΧΥΤΑ, αλλά θα την παραδώσουµε
σε οικισµό σύµφωνα µε τις βλέψεις κάποιων- και ο οποίος ήταν
κοντά µου πολιτικά και µου ζήτησε βοήθεια. Την αρνήθηκα, γιατί
δεν µπορούσα να βλάψω το δηµόσιο συµφέρον ευνοώντας µι-
κροσυµφέροντα ή παραξενιές κάποιων, γιατί µάλλον για παρα-
ξενιά πρόκειται. Βρήκε αλλού ανοικτά αυτιά, ανοικτή πόρτα και
στήριξη. 

Ξέρω καλά, λοιπόν, τι λέω, όταν λέω ότι υπαγορεύθηκε. Βε-
βαίως, δεν αφορά εσάς αυτό και πολύ περισσότερο τώρα που
εγκρίνατε αυτή τη γνωµοδότηση, αλλά αφορά την προκάτοχό
σας και το ότι υπαγορεύθηκε αυτήν η απόφαση για εµένα εξα-
κολουθεί να ισχύει. Δεν θίγω εσάς ούτε το Υπουργείο και επανα-
λαµβάνω τη µεγάλη µου ικανοποίηση, γιατί προωθείτε και αυτό
το θέµα µετά το µεγάλο ζήτηµα που λύσατε το καλοκαίρι, της
προώθησης δηλαδή των µεταλλείων στη Χαλκιδική. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ. 
Κύριε Λαφαζάνη, λυπάµαι αλλά δεν θα αποδεχθώ για το

Υπουργείο, για τη συγκεκριµένη πολιτική ηγεσία, για την προ-
ηγούµενη πολιτική ηγεσία την έννοια «υπαγόρευση αποφάσεων»
από οποιονδήποτε. Κάθε Υπουργός έχει µια κρίση. Την κρίση
αυτήν την εκφράζει. Υπήρχε ένα σκεπτικό πίσω από τη µη απο-
δοχή της γνωµοδότησης του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
από την προκάτοχό µου. Εγώ είχα ένα διαφορετικό σκεπτικό και
γι’ αυτό το αποδέχθηκα.

Επίσης, θα σας διαβεβαιώσω ότι δεν κρύβουµε απολύτως τί-

ποτα. Η δική µου απόφαση αποδοχής αυτής της οµόφωνης γνω-
µοδότησης µε ηµεροµηνία 9-11-2011 έχει κοινοποιηθεί –πέρα
από εσωτερικά στο Υπουργείο- στο Γενικό Γραµµατέα Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης και στο Γενικό Γραµ-
µατέα Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. 

Άρα, είναι δηµόσια και γνωστοποιηµένη σε όλους όσους
έχουν, σύµφωνα µε τις διατάξεις της νοµοθεσίας, την αρµοδιό-
τητα και το ρόλο για να κάνουν τα επόµενα βήµατα. Εγώ θα ξα-
ναπώ ότι αυτή η γνωµοδότηση και η αποδοχή του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους, δεν αποτελεί µία έγκριση χωροθέτη-
σης στη συγκεκριµένη περιοχή, γιατί αυτή η έγκριση χωροθέτη-
σης πρέπει να ακολουθήσει µια µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων, όπου θα πρέπει να στοιχειοθετούνται όλα τα στοι-
χεία στα οποία αναφέρθηκε και τα οποία ρητά λέει το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους. 

Επίσης, θα πρέπει να σας πω ότι εγώ έχω ερωτηµατικά κατά
πόσο ο συγκεκριµένος περιφερειακός σχεδιασµός στην περιοχή
µε τους πέντε χώρους υγειονοµικής ταφής εξακολουθεί να είναι
ο πιο πρόσφορος αλλά αυτό είναι θέµα της περιφέρειας που
πρέπει να δει αυτό το σχεδιασµό και αν αυτήν τη στιγµή είναι ο
πιο κατάλληλος, για να ικανοποιήσει τις ανάγκες της περιοχής
και µε βάση αυτό να καταθέσει τη µελέτη περιβαλλοντικών επι-
πτώσεων, για να κριθεί από τις υπηρεσίες µου µε βάση όλα τα
στοιχεία, µε τα οποία κρίνουµε παρόµοιες µελέτες. Άρα, λοιπόν,
στη συγκεκριµένη περίπτωση βρισκόµαστε σε αυτό το σηµείο.  

Μου δίνετε την ευκαιρία, µόνο µε µια φράση γενικότερη, κυρία
Πρόεδρε, να πω ότι σήµερα ανακοινώσαµε το έργο της αποκα-
τάστασης όλων των χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης απορριµµά-
των της Περιφέρειας Ηπείρου –ένταξη στο ΕΠΠΕΡΑΑ- µια δράση
ύψους 3.000.000 ευρώ, µε την οποία υλοποιείται η αποκατά-
σταση τριάντα οκτώ ανενεργών ΧΑΔΑ σε δεκαέξι δήµους της Πε-
ριφέρειας Ηπείρου.

Αποτέλεσµα της παρέµβασης, είναι η πλήρης περιβαλλοντική
αποκατάσταση αυτών των τριάντα οκτώ ΧΑΔΑ προσαρµοσµένη
στις απαιτήσεις των αδειών αποκατάστασης µε συνεπακόλουθη
παρακολούθηση και µεταφροντίδα τους. Ταυτόχρονα, ολοκλη-
ρώνουµε αυτές τις µέρες την αξιολόγηση, ένταξη, αποκατά-
σταση των ογδόντα δύο ΧΑΔΑ της Πελοποννήσου. 

Τα λέω αυτά, γιατί σε κάθε περίπτωση –και στη Σιθωνία όπως
και αλλού- κινούµαστε µε ένα συγκεκριµένο τρόπο, ο οποίος
παίρνει υπ’ όψιν του την ανάγκη να προχωρήσουµε στην αποκα-
τάσταση των ΧΑΔΑ και τη δηµιουργία των νέων χώρων υγειονο-
µικής ταφής αλλά βεβαίως να το κάνουµε µε σεβασµό στις
προστατευόµενες περιοχές, όπου αυτές υπάρχουν, µε βάση συγ-
κεκριµένα κριτήρια και την οριοθέτηση που έχουµε. 

Το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους µε αυτήν του την απόφαση,
την οποία αποδέχθηκα, κάνει µε µεγάλη σαφήνεια τα κριτήρια
αυτά έτσι ώστε να µπορεί ο κάθε ένας ο οποίος θέλει να προχω-
ρήσει σε αυτήν την κατεύθυνση, να καταθέσει την πρότασή του
και να την εξετάσει µε απόλυτη σοβαρότητα και γρήγορα το
Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 466/31-1-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ιωάννη Λαµπρόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του έργου κατα-
σκευής της Ολυµπίας Οδού. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λαµπρόπουλου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Μαγκριώτης. 

Το λόγο έχει ο κ. Λαµπρόπουλος για να διατυπώσει την επί-
καιρη ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πολλές φορές έχουµε συζητήσει γι’ αυτόν το

δρόµο, αυτό το µεγάλο αναπτυξιακό δρόµο, την Ολυµπία Οδό,
Πάτρα-Πύργος-Τσακώνα. Αυτό ενδιαφέρει όλη τη δυτική Ελ-
λάδα, όλη την Πελοπόννησο. Είναι ένα µεγάλο αναπτυξιακό
έργο, θα απασχοληθεί κόσµος, θα δουλέψουν επαγγέλµατα, θα
χρειαστούν υλικά, θα κινηθεί η οικονοµία. Είναι ένα πολύ µεγάλο
έργο.

Όπως γνωρίζουµε, η σύµβαση υπεγράφη το 2007. Το 2008,
2009 ξέσπασε η οικονοµική κρίση. Οι τραπεζίτες, λοιπόν, είδαν
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ότι δεν κέρδιζαν αυτά που είχαν υπολογίσει να κερδίσουν και
αθέτησαν τα συµφωνηθέντα. Από εκεί τα πήραν όλα πίσω και
έκτοτε το έργο βρίσκεται σε εκκρεµότητα, βρίσκεται στον αέρα. 

Τελευταία γίνονται κάποιες συζητήσεις. Είχα δει κατ’ ιδίαν τον
Υπουργό κ. Βορίδη και είχε πει ότι συζητάτε. Γνωρίζω ότι όλοι
σας και εσείς προσωπικά και ο κ. Βορίδης θέλετε να γίνει το
έργο. Όλοι µας, όλοι οι Βουλευτές όλων των Νοµών και της
Αχαΐας και της Μεσσηνίας και της Ηλείας,  θέλουµε να γίνει το
έργο αυτό. 

Πρέπει, λοιπόν, να αποφασίσετε. Πρέπει και τα τρία κόµµατα
µαζί, όχι απλώς να πιέσουµε αλλά να αποφασίσουµε και να
πούµε ότι θα γίνει το έργο. Πρέπει να βρείτε τρόπο να ξεπερα-
στεί το πρόβληµα µε τους τραπεζίτες. Πρέπει να τους υποχρεώ-
σετε να τηρήσουν τα συµφωνηθέντα, τους όρους που έχουν
υπογράψει στη συµφωνία. 

Εάν αυτό το έργο δεν γίνει τώρα, δεν θα γίνει ποτέ. Η ευθύνη
είναι τεράστια για όλους µας και κυρίως της σηµερινής Κυβέρ-
νησης που διαχειρίζεται το θέµα τώρα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Μαγκριώτης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ το συνάδελφο που φέρνει για ακόµη µία φορά το

θέµα της Ολυµπίας Οδού, για το οποίο τόσο αυτός µε ερωτήσεις
του στη Βουλή και παρεµβάσεις από το 2007 και πιο µπροστά,
όσο και άλλοι συνάδελφοι των νοµών της δυτικής Πελοποννήσου
έχουν αγωνιστεί, όπως και οι τοπικές κοινωνίες και αυτοδιοική-
σεις της περιοχής, για το σχεδιασµό, τη συµβασιοποίηση και την
κατασκευή. Αυτή η συζήτηση, η δηµοσιοποίηση των εξελίξεων,
βοηθά την προσπάθειά µας και γι’ αυτό τον ευχαριστώ.

Θέλω να του πω ότι το έργο θα γίνει. Προχθές, είχα  µε µία συ-
νάντηση µε τους αρµόδιους τοµεάρχες του κόµµατός σας. Εξέ-
φρασαν και αυτοί µετά την αναλυτική ενηµέρωση που τους έγινε
τόσο από τον κ. Βορίδη, όσο και από εµένα, την υποστήριξή τους
στο έργο. Η θέση και η υποστήριξη των δύο άλλων κοµµάτων
είναι δεδοµένη, όπως και όλων των κοµµάτων της Βουλής. 

Ξέρετε πάρα πολύ καλά τα θέµατα. Έχετε δουλέψει, έχετε
αγωνιστεί. Υπήρξαν κάποιες προχειρότητες και κάποιες αστοχίες
στο σχεδιασµό και στην προετοιµασία αυτού του έργου. Ειδικά
στην περιοχή Καϊάφα έχουµε δύο προσφυγές από το 2006 στο
Συµβούλιο της Επικρατείας και οριστικές αποφάσεις. Το Συµβού-
λιο της Επικρατείας, αφού ακύρωσε την κοινή υπουργική από-
φαση των περιβαλλοντικών όρων για την περιοχή, µετά και τα
προδικαστικά ερωτήµατα και την παρέµβαση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ακύρωσε την κατασκευή του έργου στα είκοσι δύο χι-
λιόµετρα από το Κάτω Σαµικό µέχρι τον ποταµό Νέδα.

Τουλάχιστον, στο ορατό µέλλον αυτό το κοµµάτι δεν µπορεί
να κατασκευαστεί. Σίγουρα θα γίνουν παρεµβάσεις οδικής ασφά-
λειας σ’ αυτό το κοµµάτι. 

Έχουµε πει ότι πρέπει να µελετηθεί και δουλεύουµε σε αυτήν
την κατεύθυνση, στην ανατολική παράκαµψη της λίµνης Καϊάφα,
δύσκολο έργο, κοστοβόρο έργο. Βεβαίως, στην επόµενη προ-
γραµµατική περίοδο, πρέπει να εξευρεθούν τα χρήµατα για να
κατασκευαστεί και έτσι να ολοκληρωθεί ο άξονας αυτός µέχρι
τη Μεσσηνία, για να µπορεί να παίξει τον αναπτυξιακό του ρόλο.

Το δεύτερο είναι το εξής. Βρήκαµε δύο προσφυγές από το
2006 για την περιοχή της Αχαγιάς. Το Συµβούλιο της Επικρατείας
πρόσφατα, έχει λάβει την απόφασή του η οποία δεν µας έχει κοι-
νοποιηθεί ακόµα για να ξέρουµε ποια είναι αυτή και ανάλογα να
πράξουµε. Ετοιµαζόµαστε, όµως και για εναλλακτικές λύσεις.

Αυτά, όµως, είναι θέµατα τα οποία, πράγµατι, ακυρώνουν
προς το παρόν την κατασκευή τµηµάτων, δηµιουργούν αναστο-
λές και ανασχέσεις στο έργο.

Το πιο µεγάλο είναι, όµως, αυτό που αναφέρατε ήδη, ότι οι
τράπεζες, παρ’ ότι έχουν συµβατική υποχρέωση να χρηµατοδο-
τούν το έργο, σταµάτησαν τη χρηµατοδότησή του, επικαλούµε-
νες βεβαίως και τις καθυστερήσεις για τους λόγους που είπαµε
προηγούµενα. Αυτές, όµως, αντιµετωπίζονται από τις συµβάσεις

και δεν είναι λόγος να σταµατήσουν τη χρηµατοδότηση του
έργου. Επικαλούνται ένα γενικότερο λόγο, ότι τα έργα δεν είναι
βιώσιµα, ότι λόγω της κρίσης έχουν πέσει οι ροές, έχουν πέσει
τα έσοδα. Επικαλούνται και διάφορους άλλους λόγους, ότι δεν
µπορούν να εισπράξουν τα αναµενόµενα έσοδα, άρα, δεν είναι
βιώσιµο το έργο. Διότι, όπως ξέρετε, ένα µεγάλο µέρος της χρη-
µατοδότησης του έργου προέρχεται από τα διόδια και κατά τη
διάρκεια της κατασκευής και αυτό είναι πολύ επώδυνο ειδικά
στην περιοχή Κόρινθος-Πάτρα, όπου σήµερα οι συνθήκες διέ-
λευσης, οι συνθήκες οδικής ασφάλειας δεν είναι καλύτερες απ’
ό,τι πριν ξεκινήσει αυτό το έργο, όπου τα διόδια ήταν  πιο φθηνά
-ουσιαστικά τυπικά, θα έλεγα, δηµόσια διόδια- από αυτά που
είναι σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,
πρέπει να ολοκληρώνετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ. Θα ολοκληρώσω. Μια φράση
µόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και τη δευτερο-
λογία σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Εµείς, όπως είπατε, συνεχίζουµε τις διαπραγ-
µατεύσεις, έχουµε καταθέσει µια πρόταση που καθιστά βιώσιµο
το έργο. Δυστυχώς, όµως, οι τράπεζες ακόµα δεν έχουν αντα-
ποκριθεί. Πιστεύω πολύ σύντοµα, όταν ολοκληρωθεί και η ανα-
κεφαλαίωση, όταν ακολουθήσει η συνολικότερη προσπάθεια
σταθεροποίησης της οικονοµίας της χώρας το επόµενο δίµηνο,
να έχουµε τη δυνατότητα µιας τελικής, ολικής απόφασης για την
επανεκκίνηση της χρηµατοδότησης και της κατασκευής του
έργου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Λαµπρόπουλος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, φοβάµαι ότι ο χρόνος που τρέχει και περνάει

µπορεί να είναι σε βάρος του έργου και υπέρ των τραπεζών, γι’
αυτό επιµένω και πάλι ότι θα πρέπει να τους πιέσετε. Δύο χρόνια
συζητήσεις δεν έβγαλαν κανένα αποτέλεσµα. Θα πρέπει, λοιπόν,
να πιεστούν. Έχουν υπογράψει ρήτρες, έχουν υπογράψει συµ-
φωνίες και θα πρέπει, λοιπόν, να υποστούν τις συνέπειες. Να το
κατανοήσουν αυτό, ότι θα υποστούν τις συνέπειες. Από εκεί και
µετά, διαπραγµατευθείτε γρήγορα.

Εµείς, ως Μεσσήνιοι, θέλουµε να γίνει ο δρόµος από τον
Πύργο µέχρι την Τσακώνα. Είναι ξεκάθαρο. Η συµφωνία αυτό
προέβλεπε. Το τµήµα αυτό όπου είχαν γίνει οι µελέτες ήταν βιώ-
σιµο. Βεβαίως, σήµερα υπάρχει οικονοµική κρίση. Τα αυτοκίνητα
έχουν λιγοστέψει στους δρόµους. Αύριο, όταν θα έχει ξεπερα-
στεί µε το καλό η κρίση -και το ευχόµαστε και προσευχόµαστε
όλοι- θα υπάρξει και ανάπτυξη θα υπάρξει και αύξηση τουρι-
σµού. Πέρυσι ο τουρισµός µας πήγε καλά. Δεν είχε κίνηση ο δρό-
µος; Δεν θα έχει µεγαλύτερη;

Είναι ψεύτικα επιχειρήµατα αυτά που επικαλούνται. Θα έχει
και κίνηση και θα εισπράττουν. Όµως, αυτοί θέλουν να εισπρά-
ξουν ακόµα περισσότερα. Γνωστή η τακτική τους. Γι’ αυτό, λοι-
πόν, πρέπει εµείς να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν, µε ό,τι µέσο έχει
το κράτος στα χέρια του και έχει πολλά και τη δικαιοσύνη και τα
πάντα. Να εφαρµοστούν οι νόµοι, να εφαρµοστούν οι διατάξεις.
Τελείωσε.

Όσον αφορά το θέµα του Καϊάφα, ας υπάρξει µηδενική λύση
στα συγκεκριµένα χιλιόµετρα και το άλλο τµήµα -επαναλαµβάνω,
από τον Πύργο µέχρι την Τσακώνα- πρέπει πάση θυσία να κατα-
σκευαστεί. Διότι το λέω, εάν δεν γίνει τώρα, δεν θα γίνει ποτέ και
θα είµαστε και θα είστε όλοι υπεύθυνοι -εσείς ειδικά που κάθεστε
σε αυτήν την καρέκλα- εάν δεν γίνει αυτός ο δρόµος, σε βάρος
της ανάπτυξης και της ζωής της δυτικής Ελλάδος.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
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Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ πολύ.
Εγώ πιστεύω ότι ο δρόµος θα γίνει, αγαπητέ συνάδελφε, γιατί

υπάρχει η θέληση, η βούληση και η δέσµευση όλων των κοµµά-
των της Βουλής αλλά και των τοπικών κοινωνιών.

Θέλω ακόµη να σας πω ότι το αρχικό σχέδιο, το οποίο κατέ-
θεσαν οι τράπεζες, είχε για εµάς απαράδεκτες λύσεις όσον
αφορά το φυσικό αντικείµενο, όπως ξέρετε. Αυτά είδαν και το
φως της δηµοσιότητας και δικαιολογηµένα οι τοπικές κοινωνίες
και όλοι εσείς, οι εκπρόσωποί τους, αντιδράσατε. Δεν γίνονται
αποδεκτά από εµάς. Πρόκειται για προτάσεις δήθεν για να γίνει
βιώσιµο το έργο αλλά ουσιαστικά για να «κουτσουρευθεί» σε µε-
γάλο βαθµό το φυσικό αντικείµενο.

Επίσης, δεν µπορούσαν να γίνουν δεκτές από εµάς -γιατί πάνω
από όλα υποστηρίζουµε τα έργα, τα θέλουµε για την ανάπτυξη
αλλά υποστηρίζουµε και το δηµόσιο συµφέρον, το χρήστη και το
φορολογούµενο πολίτη- οι προτάσεις όσον αφορά τα επιτόκια
σε σχέση µε αυτά που έχουνε δεσµευτεί και έχουν κλειδώσει στις
συµβάσεις. Ήταν ανάλογα µε αυτά που ζητούσαν για το PSI και
τα οποία, βέβαια, η Κυβέρνηση, που στηρίζεται σήµερα και από
τα τρία κόµµατα, απέρριψε και βρίσκεται πολύ κοντά στην συµ-
φωνία µε ένα αποδεκτό επιτόκιο όσον αφορά την ανταλλαγή των
οµολόγων.

Εαν αποδεχόµασταν τις προτάσεις τους δεν επρόκειτο να κα-
τασκευαστεί ποτέ το έργο, γιατί θα εισέπρατταν όλα τα διόδια
των τριάντα χρόνων παραχωρησιούχοι και τράπεζες και θα χρει-
άζονταν ακόµα περισσότερα. Γι’ αυτό καταθέσαµε µία πρόταση
που καθιστά βιώσιµο το έργο. Συµφωνώ µαζί σας ότι οι εκτιµή-
σεις και οι υπερβολές που κάνουν, στηρίζονται σε µοντέλα που
δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα, απλώς θέλουν
να κερδίσουν περισσότερα χρήµατα. 

Σήµερα, όµως, οι ελληνικές τράπεζες, που έχουν το µεγαλύ-
τερο µέρος της χρηµατοδότησης, όπως ξέρετε, δεν έχουν και τη
δυνατότητα να χρηµατοδοτήσουν τα έργα. Εδώ δεν χρηµατοδο-
τούν ΣΔΙΤ µικρότερα, που δεν έχουν προβλήµατα και εµπλοκές,
όπως είναι …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Και µε θαλασσοδάνεια χρηµα-
τοδοτούσαν τους µεγαλοεκδότες και τους καναλάρχες.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ακριβώς.

…το ΣΔΙΤ της σχολικής στέγης στο Νοµό Αττικής. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι µετά την ανακεφαλοποίηση, µετά τη στα-
θεροποίηση της και µετά την εποπτεία που θα ασκεί το δηµόσιο
πλέον και στις ιδιωτικές τράπεζες την περίοδο της αναχρηµατο-
δότησης και της υποστήριξής τους από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό, θα έχουµε την δυνατότητα µιας αποτελεσµατικής και
αποφασιστικής, όπως είπατε, τελικής διαπραγµάτευσης για την
επαναχρηµατοδότηση των έργων.

Δεύτερον, θέλω να σας πω ότι δεν περιµένουµε τις ιδιωτικές
τράπεζες, ελληνικές και ξένες, να επαναχρηµατοδοτήσουν µόνο.
Έχουµε ήδη από το καλοκαίρι εισηγηθεί και έχει γίνει αποδεκτή
από τον επικεφαλής της Task Force, τον κ. Ράιχενµπαχ και τον
Επίτροπο Περιφερειακής Ανάπτυξης τον κ. Χαν, µια πρόταση.
Προώθησαν την πρότασή µας στα θεσµικά όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. Τα µη-
νύµατα είναι θετικά. Πριν από δέκα ηµέρες µας ήρθε επιστολή
από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, µε την οποία µας ζη-
τούν στοιχεία χρηµατοοικονοµικά για τα τέσσερα έργα παραχώ-
ρησης, πρωτίστως για την «Ολύµπια Οδό», για να δουν τις
δυνατότητες χρηµατοδότησης µέσα από εγγύηση µέρους του
ΕΣΠΑ από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων µε πολύ χαµηλό
και συµφέρον επιτόκιο.

Συνεπώς, έχουµε και αυτήν την εναλλακτική λύση σε εξέλιξη.
Το χρονικό ορίζοντα, όπως είπα, των απαντήσεων θα τον έχουµε
µετά το δίµηνο. Θα έχουµε απαντήσεις είτε µε τη µια εκδοχή είτε
µε την άλλη. Θέλω να είστε βέβαιος ότι δεν αφήνουµε το χρόνο
να δουλεύει υπέρ των τραπεζών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δυστυχώς, θα θέλαµε να είναι σε πλήρη ανά-
πτυξη τα εργοτάξια, γιατί και ανάπτυξη θα είχαµε και θέσεις
απασχόλησης και, φυσικά, υποστήριξη των τοπικών κοινωνιών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Α’ Τµήµα του 1ου Γενικού Λυκείου
Κοζάνης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η τρίτη µε αριθµό 471/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Ζιώγα προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων έγκρισης κρατι-
κού κονδυλίου προς τους Δήµους για τη σίτιση των σχολείων της
Θεσσαλονίκης, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 475/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Αθανασίου Πλεύρη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αδειοδότηση των καταστη-
µάτων ιδιοκτησίας αλλοδαπών στο κέντρο της Αθήνας, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 478/31-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την ανάγκη
εξαίρεσης των Ασφαλιστικών Ταµείων από το PSI, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 459/30-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις εγ-
κρίσεις για τα σχέδια βελτίωσης των αγροτών και την καταβολή
των αποζηµιώσεών τους από τον ΕΛΓΑ. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δρι-
βελέγκας, αφού πρώτα ο κ. Κεγκέρογλου µάς τη διατυπώσει σύν-
τοµα. 

Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ιδιαίτερα εσείς του Υπουργείου

Αγροτικής Ανάπτυξης την κατάσταση στην οποία βρίσκεται και
ο αγροτικός τοµέας και οι ίδιοι οι αγρότες. Είναι µία κρίσιµη κα-
τάσταση που απαιτεί την περαιτέρω στήριξη της πολιτείας σε µία
κατεύθυνση ανασυγκρότησης της παραγωγικής βάσης και βέ-
βαια άµεσης αντιµετώπισης των προβληµάτων που δηµιουργούν-
ται. 

Το εισόδηµα των αγροτών, παρ’ ότι από πολλά χρόνια πριν
είχε αρχίσει να µειώνεται και σε αυτήν την περίοδο κλυδωνίζεται
παραπάνω. Έχουµε τις ζηµιές από τα καιρικά φαινόµενα που
υπέστη η αµπελουργία τον Αύγουστο από τον περονόσπορο, τις
οποίες –όπως µας είχατε ενηµερώσει- θα εντάξετε σε πρό-
γραµµα ΠΣΕΑ. 

Είχαµε στη συνέχεια τις µεγάλες ζηµιές από τον παγετό στην
ελαιοκαλλιέργεια, στα κηπευτικά, υπαίθρια, αλλά και στις θερ-
µοκηπιακές καλλιέργειες και στα εσπεριδοειδή. Πρέπει και θα το
ήθελα να µας ενηµερώσετε σήµερα αναλυτικά για το πού βρί-
σκεται αυτή η διαδικασία. Υπάρχουν κάποια υπόλοιπα από το e-
coli. Πιστεύω, όµως, ότι αυτό θα το απαντήσετε στην επόµενη
ερώτηση. 

Επίσης, στην ερώτηση αναφέροµαι και στο θέµα των σχεδίων
βελτίωσης, το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό, γιατί αυτό θα
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βοηθήσει καθοριστικά τους νέους αγρότες, αλλά και τους αν-
θρώπους που θέλουν να επενδύσουν και να στηρίξουν την αγρο-
τική παραγωγή. Θα ήθελα να µάθω σε ποιο στάδιο βρίσκεται,
επιτέλους, η αξιολόγηση αυτών των σχεδίων βελτίωσης, των
ΟΠΑΑΧ. 

Ταυτόχρονα, θα ήθελα κάθε άλλη πληροφόρηση σχετικά µε
τα αρδευτικά έργα που απασχολούν το νοµό µας –όπως και όλη
τη χώρα, άλλωστε- και ιδιαίτερα µε ένα σηµαντικό έργο, το οποίο
υπάρχει σε εξέλιξη εδώ και οκτώ χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Αυτό είναι το Φράγµα Αµουργελλών, του οποίου τα δίκτυα

είναι έτοιµα ως µελέτη, ως τεχνικό δελτίο, ως χρηµατοδότηση
και χρειάζονται τη δηµοπράτηση, προκειµένου να αξιοποιηθεί
αυτό το Φράγµα. Γι’ αυτό, βέβαια, δεν αναφερόµουν στην ερώ-
τηση και δεν έχω την απαίτηση να απαντηθεί, αλλά το ανέφερα
ως ένα συµπληρωµατικό θέµα, το οποίο θα κριθεί τις επόµενες
µέρες από τις αποφάσεις σας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πράγµατι, αγαπητέ συνάδελφε, οι αγρότες αντιµετωπίζουν

προβλήµατα, όπως όλες οι τάξεις και όλοι οι συµπολίτες µας.
Βέβαια, οι αγρότες είναι η τάξη που έχει ένα δίχτυ ασφάλειας.
Δεν αντιµετωπίζουν τόσο µεγάλα προβλήµατα, όπως οι άνεργοι,
οι νέοι κ.ο.κ, οι δηµόσιοι υπάλληλοι, οι συνταξιούχοι. Έχουν ένα
δίχτυ ασφάλειας, παίρνουν τις κοινοτικές ενισχύσεις, την επι-
στροφή του ΦΠΑ. Υπάρχουν και άλλα µέτρα για τους αγρότες
από την πολιτεία τα οποία τα γνωρίζουν οι αγρότες. 

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα. Ως
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης εµείς κάνουµε παραπάνω –θα
έλεγα- από ό,τι επιτρέπουν οι σηµερινές συνθήκες, για να ικανο-
ποιήσουµε τα αιτήµατα των αγροτών. 

Συγκεκριµένα, σε ό,τι αφορά το θέµα των σχεδίων βελτίωσης,
εγώ το έχω πει και δηµόσια –προχθές και στην Agrotica, το λέω
και τώρα- ότι πράγµατι υπάρχει καθυστέρηση. Υπάρχει καθυστέ-
ρηση, γιατί έχουν υποβληθεί πάρα πολλές αιτήσεις –και αυτό
είναι πάρα πολύ ενθαρρυντικό- εφτά χιλιάδες εφτακόσιες αιτή-
σεις και χρειάζονται κάποιες αξιολογήσεις από επιστηµονικό
προσωπικό. Υπάρχουν εβδοµήντα άτοµα που έχουν εκδηλώσει
ενδιαφέρον να κάνουν τις διορθώσεις και τις επισηµάνσεις, τον
έλεγχο δηλαδή όλων των αιτήσεων. Δεν επαρκούν, όµως. Γι’
αυτό πήραµε άλλα δύο µέτρα. 

Πρώτον, µε πολύ ελάχιστο τίµηµα, µε 120.000 ευρώ, δώσαµε
την αξιολόγηση σε δύο εταιρείες, έτσι ώστε να µπορέσουµε να
τελειώνουµε γρήγορα αυτές τις αξιολογήσεις. Βάλαµε σ’ αυτήν
τη διαδικασία και τους υπαλλήλους, τα στελέχη που έχουµε στις
περιφερειακές διευθύνσεις.

Σε ό,τι αφορά, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, τις αποζηµιώσεις
στις οποίες αναφερθήκατε, θα ήθελα να δώσω δύο στοιχεία.
Αυτές που αφορούν τον παγετό στις 3 και 5 Δεκεµβρίου, ακο-
λουθούν τη διαδικασία που ακολουθείται από τον ΕΛΓΑ. Έχουν
γίνει οι επισηµάνσεις. Έχουν κατατεθεί οκτώµισι χιλιάδες αιτή-
σεις. Θα εξατοµικευτούν και αµέσως θα πληρωθούν. Δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα.

Σε ό,τι αφορά τον περονόσπορο, όπως έχω πει και στην Κρήτη
που ήρθα και σε άλλους νοµούς, στην Κορινθία και αλλού,
υπήρξε πολύ µεγάλο πρόβληµα. Αυτά, λοιπόν, δεν καλύπτονται
από τον ΕΛΓΑ. Έχει γίνει Επιστηµονική Επιτροπή και µέσα στο
Φεβρουάριο θα µας δώσει την εκτίµησή της. Θα προσφύγουµε,
λοιπόν, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για να πάρουµε την έγκριση,
όπως ξέρετε, µέσα στο πρώτο τετράµηνο του έτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, γιατί το θέµα αφορά όλη την Ελ-
λάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και τη δευτερο-

λογία σας, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Εποµένως, δεν υπάρχει κανένα θέµα. Πι-
στεύω ότι έχουµε κάνει πολύ καλή δουλειά µε το να έχουµε
σωστή επιστηµονική τεκµηρίωση, για να πάρουµε την έγκριση.
Εποµένως, είµαστε σε πολύ καλό δρόµο σε ό,τι αφορά τον πε-
ρονόσπορο. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.
Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, πράγµατι το

Υπουργείο σας προσπαθεί να είναι συνεπές στην καταβολή της
ενιαίας ενίσχυσης, της στρωµατικής ενίσχυσης, γιατί αυτό απαι-
τεί και η συγκυρία, αλλά και η υποχρέωση που έχει η πολιτεία
προς τους αγρότες. Αυτό που αναγνωρίζουν είναι ότι στις προ-
θεσµίες που ανακοινώνετε, γίνονται οι καταβολές.

Όµως, αυτό είναι ένα µέρος του εισοδήµατος. Με αφορµή τη
συζήτηση για το εισόδηµα θα πρέπει να πω ότι, δυστυχώς, φέτος
κάποιοι εκµεταλλεύτηκαν το πρόβληµα του παγετού όσον αφορά
την ποιότητα του ελαιολάδου για την ποσότητα αυτή η οποία
χτυπήθηκε από τον παγετό και έπαθε ζηµιά και µείωσαν συνολικά
την τιµή του ελαιολάδου σε όλη την Κρήτη, θα έλεγα, σε συν-
δυασµό βέβαια και µε τα παιχνίδια που παίζονται σε εθνικό και
υπερεθνικό επίπεδο. Υπάρχει, δηλαδή, πρόβληµα φέτος και µε
την τιµή του ελαιολάδου, αλλά και µε την ποιότητά του σε σχέση
µε τα ελαιόδεντρα τα οποία είχαν υποστεί ζηµιά από τον παγετό.

Εποµένως, αυτή η διαδικασία των οκτώµισι χιλιάδων αιτήσεων
χρειάζεται να προχωρήσει ως προς τις προθεσµίες, προκειµένου
αυτό το απολεσθέν εισόδηµα να έρθει µέσω της αποζηµίωσης
του ΕΛΓΑ που για πρώτη φορά έχει πλαφόν µε το νέο νόµο και
δεν θα είναι κοντά στην πραγµατική απώλεια των αγροτών –το
επισηµαίνω αυτό- αλλά εν πάση περιπτώσει, είναι αυτό το οποίο
ισχύει.

Σε σχέση µε τον περονόσπορο, µας είχατε ανακοινώσει ότι το
πρώτο τετράµηνο θα υποβληθεί το πρόγραµµα και θα έχουµε
την έγκριση. Η Επιστηµονική Επιτροπή καθυστέρησε λίγο. Τώρα,
αν κάνει καλύτερη επιστηµονική δουλειά, χαλάλι να καθυστερή-
σει! Όµως, υποτίθεται ότι θα παρέδιδε το πόρισµα στις 30 Σε-
πτεµβρίου!

Βέβαια, δεν είστε εκτός προθεσµιών έτσι όπως είχατε δεσµευ-
τεί. Είµαστε, όµως, στο δεύτερο µήνα του πρώτου τετραµήνου
του έτους και γι’ αυτό θα ήθελα να δώσετε βάση και σ’ αυτό το
θέµα, όπως δίδετε πάντα στα θέµατα τα οποία πονούν τους
αγρότες, για να δούµε πώς µπορούµε γρηγορότερα –γιατί δεν
τελειώνει η ιστορία για να πάρουµε την έγκριση, έχει µία σειρά
από διαδικασίες, δικαιολογητικά, κόντρα δικαιολογητικά- να
έρθει η ώρα της πληρωµής για ένα εισόδηµα το οποίο χάθηκε
τον Αύγουστο και που δεν µπήκε στον ΕΛΓΑ λόγω κανονισµού
ουσιαστικά και όχι λόγω ουσίας.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι πραγµατικά στο θέµα των
ΟΠΑΑΧ και των έργων υποδοµής υπάρχουν περιορισµένα χρή-
µατα. Όµως, θα ήθελα αύριο να δείτε το πρόγραµµα σε συνερ-
γασία µε τη Ειδική Γραµµατεία, γιατί υπάρχουν πάρα πολλά
έργα, τίτλοι χωρίς να έχουν µελέτες και χωρίς να έχουν την ωρι-
µότητα, όπως λένε οι τεχνοκράτες, για να ενταχθούν στο πρό-
γραµµα και να δηµοπρατηθούν. Έχουν δεσµεύσει, όµως,
χρήµατα και αυτό δεν επιτρέπεται αυτή την κρίσιµη περίοδο. Κα-
νένα ευρώ δεν µπορεί να είναι δεσµευµένο σε ένα τίτλο που δεν
θα ανταποκρίνεται σε έργο ώριµο. 

Για το λόγο αυτό, θα σας επισκεφτώ για το θέµα των αρδευτι-
κών δικτύων του φράγµατος Αµουδενών, προκειµένου να δώ-
σουµε µία τελική λύση. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, είστε και εσείς από ένα νοµό καθαρά αγρο-

4306 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τικό –και αγροτικό νοµό- και έχετε ασχοληθεί µε τα αγροτικά θέ-
µατα και γνωρίζετε και εσείς πλήρως όλες τις διαδικασίες. 

Επαναλαµβάνω ότι το πρώτο τετράµηνο κάθε έτους υποβάλ-
λεται πρόγραµµα ΠΣΕΑ ζηµιών του προηγούµενου έτους. Άρα,
λοιπόν, δεν έχουµε κανένα πρόβληµα µε τις προθεσµίες. 

Δεύτερον, είπα ότι η Επιστηµονική Επιτροπή κάνει καλή δου-
λειά, διότι πρέπει πλέον να κάνουµε καλή δουλειά και τεκµηριω-
µένη. Πέρασαν οι εποχές κατά τις οποίες δίναµε αποζηµιώσεις
χωρίς επιστηµονική τεκµηρίωση και πολλές φορές χωρίς την έγ-
κριση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε αποτέλεσµα να οδηγηθούµε
εκεί που οδηγηθήκαµε. Δεν είναι ώρα να πω τώρα για τα 350 εκα-
τοµµύρια του κ. Χατζηγάκη και για τα άλλα 150 εκατοµµύρια που
µας ήρθαν προχθές πεσκέσι. Αυτά, λοιπόν, έχουν τελειώσει.

Σας λέω, λοιπόν, ότι κάνουν πολύ καλή δουλειά και είµαι βέ-
βαιος –πιστεύω- ότι θα πάρουµε την έγκριση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, για να προβούµε µετά σε αποζηµιώσεις. 

Όσον αφορά τώρα τα άλλα ζητήµατα που θέσατε, όπως το ζή-
τηµα της τιµής του ελαιολάδου, πράγµατι υπάρχει µείωση της
τιµής. Όµως, κοιτάξτε να δείτε. Το είπα προχθές, την Παρα-
σκευή, και στην επερώτηση. Πλέον πρέπει να καταλάβουµε ότι
δεν πρέπει να απευθυνόµαστε στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων για τις τιµές. Καλό θα είναι όλοι µας και πρω-
τίστως εµείς να ενηµερώνουµε τους παραγωγούς ότι υπάρχουν
τρόποι για να ανεβάσουν το εισόδηµά τους. Τους γνωρίζετε αυ-
τούς τους τρόπους. Αυτό γίνεται µέσω των συνεταιρισµών, µέσω
των οµάδων παραγωγών κ.λπ., τα οποία δεν τα λέµε. Κάνουµε
τις ερωτήσεις, απευθυνόµαστε στο Υπουργείο, λες και το Υπουρ-
γείο θα έρθει να δώσει τα λεφτά. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τα ΟΠΑΑΧ, από τα 100 εκατοµµύρια που
ήταν στο πρόγραµµα, πάµε στα 130 µε 140 και εντός των ηµερών
θα ανακοινώσουµε τα έργα. 

Δεν ξέρω αν γνωρίζετε ότι έχουν υποβληθεί εξακόσιες εξήντα
επτά προτάσεις. Τα χρήµατα επαρκούν για διακόσιες πενήντα
προτάσεις. Εκεί, λοιπόν, θα κινηθούµε για τους δήµους και βέ-
βαια, θα έχουν προτεραιότητα οι πυρόπληκτες και πληµµυρό-
πληκτες περιοχές. Δεν φτάνουν τα χρήµατα για όλους. Μάλιστα,
η απόφασή µας είναι να δώσουµε αυτά τα χρήµατα σε δήµους
που να είναι παραγωγικά, γιατί έχετε δίκιο ότι πάρα πολλοί δήµοι
έχουν στείλει προγράµµατα για τις αναπλάσεις. Όµως, αυτό είναι
ένα άλλο θέµα.  Μπορείτε να κάνετε ερώτηση και να την απαν-
τήσουµε διεξοδικά και επισταµένα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 467/31-1-2012 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων των
αγροτών της Ιεράπετρας που επλήγησαν από το βακτήριο του
e-coli. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλακιωτάκη, θα απαντήσει ο πα-
ριστάµενος Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ.
Δριβελέγκας, αφού πρώτα ο κ. Πλακιωτάκης µας παρουσιάσει
την ερώτησή του. 

Κύριε Πλακιωτάκη, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, εκπροσωπώ µια περιοχή, την Ιεράπετρα, η

οποία είναι η µεγαλύτερη περιοχή σε παραγωγή πρώιµων κηπευ-
τικών στη χώρα, διαθέτει δεκαπέντε χιλιάδες περίπου σύγχρονες
θερµοκηπιακές καλλιέργειες και παράγει αρίστης ποιότητας
αγροτικά προϊόντα πιστοποιηµένα και υψηλής θρεπτικής αξίας,
σε µια εποχή που τουλάχιστον τον τελευταίο χρόνο, το αγροτικό
εισόδηµα έχει µειωθεί κατά περίπου 35%, σε µια εποχή που οι
αγρότες µας αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα επιβίωσης -
πάνω από το 90% των οποίων αντιµετωπίζει σοβαρές υποχρεώ-
σεις ιδιαίτερα προς τις τράπεζες- και σε µια εποχή, που οι
αγρότες µας εµφανίζουν προβλήµατα ρευστότητας.

Σε αυτά ήρθε να προστεθεί και το πρόβληµα µε την καταβολή
των αποζηµιώσεων από το βακτήριο e-coli. 

Συγκεκριµένα, ενώ σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Επιτροπής είχε εγ-
κριθεί το κονδύλι των 226 εκατοµµυρίων ευρώ περίπου, τελικά

απορροφήθηκαν τα 178 εκατοµµύρια από τα κράτη-µέλη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, ενώ στη χώρα µας αιτήθηκαν 7,7 εκατοµµύ-
ρια ευρώ περίπου και σύµφωνα µε τον πίνακα που εµφανίζεται
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, απορρόφησε το 100% της δηλωθεί-
σας αξίας.

Όµως παρ’ όλο που υπήρξαν λανθασµένοι κυβερνητικοί χειρι-
σµοί -εννοώ ότι θα µπορούσε η χώρα µας να αιτηθεί περισσοτέ-
ρων ενισχύσεων- διαπιστώθηκαν και ευτράπελα, όσον αφορά τη
διαδικασία αποζηµιώσεων των αγροτών µας. Δηλαδή υπήρχαν
περιπτώσεις αγροτών οι οποίοι αποζηµιώθηκαν, ενώ για παρά-
δειγµα είχαν πουλήσει όλα τους τα προϊόντα, ενώ υπήρχαν και
περιπτώσεις αγροτών οι οποίοι δεν αποζηµιώθηκαν µε σχεδόν
ολοκληρωτική καταστροφή ή παραγωγοί όψιµων κηπευτικών, µε
το αστείο επιχείρηµα της ελάχιστης συγκοµιδής, µετά την παρέ-
λευση ηµεροµηνίας ή πολύ απλά, διότι δεν ενηµερώθηκαν, µε
αποτέλεσµα να επικαλείται το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων ελλιπή ενηµέρωση και να τους απορρίπτει. 

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά οι αγρότες της περιοχής της Ιε-
ράπετρας περιµένουν µία σαφή και τεκµηριωµένη απάντηση.
Έχουν υποβληθεί πεντακόσιες ενενήντα τέσσερις περιπτώσεις
επανεξέτασης και πραγµατικά, ενώ έχει παρέλθει ένα εύλογο
χρονικό διάστηµα, ακόµα δεν γνωρίζουν πότε τελικά, θα επανα-
ξιολογηθούν οι συγκεκριµένοι φάκελοι κι αν σκοπεύει το Υπουρ-
γείο σας να διεκδικήσει µέσω της Ευρωπαϊκής Επιτροπής,
περισσότερες αποζηµιώσεις από το συγκεκριµένο βακτήριο.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πράγµατι και το Λασίθι είναι παρα-

γωγικός νοµός και ιδιαίτερα η περιοχή της Ιεράπετρας είναι φη-
µισµένη για τα οπωροκηπευτικά. 

Με τις ζηµιές που έγιναν λόγω της ασθένειας του e-coli,
υπήρξε πρόβληµα µε τη διάθεση της παραγωγής. Αµέσως η
χώρα µας ενηµέρωσε όλες τις κατά τόπους περιφερειακές διευ-
θύνσεις. Επίσης και ηλεκτρονικά και µε τον Τύπο κ.λπ., έχουν
ενηµερωθεί όλες οι οργανώσεις παραγωγών και οι αγρότες,
ώστε να µπορούν να κάνουν τις διαδικασίες, να υποβάλουν αί-
τηµα για αποζηµίωση, που δεν µπόρεσαν να διαθέσουν τα προ-
ϊόντα τους. 

Όµως, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, επαναλαµβάνω και σε εσάς
ότι υπάρχουν διαδικασίες. Δεν µοιράζουν πλέον χρήµατα, επειδή
κάνεις µία αίτηση. Η χώρα µας είχε υποβάλει αιτήµατα και 40
εκατοµµύρια ευρώ είχε υποβάλει µόνο η Κρήτη στην αρχή. 

Έτσι, λοιπόν, ήρθε δειγµατοληπτικός έλεγχος στο Ηράκλειο
και στο Λασίθι, όπου διαπιστώθηκαν πάρα πολλά που δεν ήταν
συµβατά -δεν θέλω να τα χαρακτηρίσω αλλιώς- µε τις διαδικα-
σίες του Κανονισµού, που προέβλεπε αυτήν την αποζηµίωση. 

Έτσι λοιπόν µας ενέκριναν κατ’ αρχάς 17,5 εκατοµµύρια.
Όµως µε την εξέταση, µετά το δειγµατοληπτικό έλεγχο, οι αρ-
µόδιες δικές σας υπηρεσίες και οι δικές µας, οι περιφερειακές,
στείλαµε ένα ποσό 7,5 εκατοµµυρίων, το οποίο και διαθέσαµε.

Και προσέξτε αυτό: Μας είπε η Ευρωπαϊκή Ένωση –δεν το
γνωρίζετε αυτό- ότι, αν δεν κάνουµε όλους τους ελέγχους, αυτά
τα 7 εκατοµµύρια ευρώ δεν θα µας τα δώσουν. Μάλιστα, θα µας
τα ζητήσουν και πίσω. Και εσείς λέτε να ζητήσουµε και παρα-
πάνω. Ζητήσαµε 17 εκατοµµύρια ευρώ και δεν είχαµε τα δικαιο-
λογητικά. 

Μπαίνουµε στη διαδικασία των ενστάσεων, της επανεξέτασης.
Η επανεξέταση γίνεται µέχρι 15 Μαρτίου, από τις, κατά τόπους,
περιφερειακές διευθύνσεις. Απευθυνθείτε, λοιπόν, αν είναι για
γρήγορα και για το ορθό της διαδικασίας, σε αυτές τις υπηρε-
σίες. Δεν τις κάνει ούτε ο Υπουργός, ούτε το Υπουργείο.  

Έτσι θα δώσουµε τη δυνατότητα, όπου έχουν διαπιστωθεί
λάθη ή παραλείψεις ή δεν έγιναν σωστά τα πράγµατα, να διορ-
θωθούν και να αποζηµιωθούν οι αγρότες.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Είναι γεγονός πως υπήρξε καθυ-
στέρηση, η οποία προέκυψε από το ότι αρχικώς, είχε διαδοθεί
πως η αποζηµίωση θα δινόταν βάσει ΟΣΔΕ και στη συνέχεια ανά
στρέµµα. Υπήρχαν διάφορες φηµολογίες –το γνωρίζετε πολύ
καλά- ιδιαίτερα στην περιοχή του Ηρακλείου. Τελικά, όµως, η
επανεξέταση αυτή έγινε µε βάση την αναµενόµενη παραγωγή. 

Σίγουρα υπάρχει –σύµφωνα µε πληροφορίες πάντα- ένα ποσό
το οποίο ακόµη δεν έχει απορροφηθεί, παρ’ όλο που έχει δηλω-
θεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ότι έχει απορροφηθεί 100% το
σύνολο της αποζηµίωσης από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Κύριε Υπουργέ, προτίθεστε και µε ποιο τρόπο, να αποζηµιώ-
σετε µε βάση το συγκεκριµένο ποσό;

Μας διαβεβαιώσατε, επίσης, ότι θα γίνουν επανεξετάσεις
µέχρι 15 Μαρτίου. Έχω εδώ και το έγγραφο του ΟΠΕΚΕΠΕ. Επο-
µένως πιστεύω ότι θα πρέπει να προχωρήσετε το ταχύτερο δυ-
νατόν, σε αυτήν τη διαδικασία, για να τεθεί ένα τέλος στην
αγωνία των αγροτών της Ιεράπετρας. Έχουν υποβληθεί πεντα-
κόσιοι ενενήντα τέσσερις φάκελοι και χρήζουν άµεσης αντιµετώ-
πισης. Πρέπει επιτέλους, να τεθεί ένα τέρµα στην αγωνία, στην
παραπληροφόρηση. Και εν πάση περιπτώσει πρέπει να υπάρχει
µία δίκαιη αντιµετώπιση από την πλευρά του κράτους, σε αυτούς
τους ανθρώπους, οι οποίοι δικαίως, νοµίµως και βάσει Συντάγ-
µατος, έχουν υποβάλει τις ενστάσεις τους για το συγκεκριµένο
ζήτηµα.

Κύριε Υπουργέ, περιµένουµε από εσάς να κινηθούν οι διαδι-
κασίες το ταχύτερο δυνατόν, ώστε να αποκατασταθεί το αίσθηµα
δικαίου στην περιοχή. Γνωρίζετε πολύ καλά –το παραδεχτήκατε
και ο ίδιος- ότι η περιοχή της Ιεράπετρας είναι πρωτοπόρος στην
παραγωγή όψιµων κηπευτικών. Περιµένουµε άµεσες ενέργειες,
για να λάβουν οι αγρότες µας αυτά που δικαιούνται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κατανοώ, κύριε συνάδελφε, το ενδιαφέρον
σας γιατί όντως, υπάρχει θέµα µε τους παραγωγούς, οι οποίοι
µη γνωρίζοντας κάποιες διαδικασίες, πέφτουν θύµατα παραπλη-
ροφόρησης. Όµως εµείς εδώ, δεν πρέπει να φέρνουµε τέτοια
θέµατα. 

Είναι σαφείς οι διατάξεις και οι εγκύκλιοι για το ποιοι παίρνουν
αποζηµίωση. Δεν βρήκαµε, όπως λέµε, παπά για να µοιράσουµε
λεφτά. Δεν υπάρχει τέτοιο θέµα. Ούτε είναι κουτοί στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, για να τους ξεγελάµε εµείς µε διάφορα µέτρα.
Είναι σαφείς οι διαδικασίες. 

Επαναλαµβάνω πως είχαµε 17 εκατοµµύρια ευρώ πλαφόν. Δι-
καιολογήσαµε τα 7,5 εκατοµµύρια ευρώ, σύµφωνα µε τα στοι-
χεία τους. Και τι σας είπα; Ότι µέχρι το πλαφόν, θα
επανεξετάσουν τις αιτήσεις οι περιφερειακές διευθύνσεις.

Πρέπει να κατανοήσουµε όλοι µας ότι  η ευθύνη της γρήγορης
επανεξέτασης είναι στις περιφέρειες. Άρα εκεί, θα πιέσουµε να
κάνουν γρήγορα, την εξέταση.

Αυτό δεν σηµαίνει ότι θα πάρουν όλοι. Θα πάρουν αυτοί οι
οποίοι έχουν τα στοιχεία. 

Επαναλαµβάνω: Έγιναν δειγµατοληπτικοί έλεγχοι αιφνίδια,
από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ελπίζω να ξέρετε ποια ήταν τα απο-
τελέσµατα, γι’ αυτό «έσφιξα και τα λουριά». Επαναλαµβάνω για
µία ακόµα φορά, ότι πέρασαν οι εποχές όπου µπορούσαµε να
µοιράζουµε χρήµατα του ελληνικού λαού, χωρίς την έγκριση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τέτοιες πρακτικές µάς οδήγησαν εδώ που
µας οδήγησαν, µε κόστος 450 εκατοµµύρια από την προηγού-
µενη πολιτική, επί κ. Χατζηγάκη. Είχαµε προχθές την Παρασκευή
ανεπισήµως –µάς έρχεται και επίσηµα- το άλλο «πεσκέσι» των
150 εκατοµµυρίων ευρώ, σε τέσσερις µήνες να τα επιστρέψουµε
και έντοκα. Γι’ αυτό λοιπόν από εδώ και πέρα και αυτοί είναι πολύ
πιο προσεκτικοί µε εµάς, αλλά κυρίως εµείς οφείλουµε να είµα-
στε εντάξει. Δόξα τω Θεώ, µέχρι στιγµής δεν έχουµε καµµία πα-
ρατήρηση και κανένα καταλογισµό, γιατί δεν λαϊκίζουµε, δεν
«χαϊδεύουµε αυτιά», αλλά τηρούµε τους όρους και τις προϋπο-
θέσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 472/31-1-2012 επίκαιρη δεύ-

τερου κύκλου ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς
Πολιτισµού και Τουρισµού και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
λειτουργίας του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλιβιζάτος, αφού
πρώτα ο κ. Ιγνατιάδης µάς την παρουσιάσει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι σοβαρά τα προβλήµατα του Κρατικού

Ωδείου Θεσσαλονίκης, που είναι µοναδικό σαν τέτοιο στο είδος
του, που έχει µακρά ιστορία, τεράστια και πολύπλευρη προ-
σφορά και είναι µοναδικό ως προς το γεγονός ότι είναι ο µονα-
δικός φορέας που παρείχε ως τώρα, δωρεάν µουσικές σπουδές.
Αυτά τα προβλήµατα µάς αναγκάζουν να επανέλθουµε για άλλη
µία φορά, ως κόµµα, σ’ αυτό το θέµα. 

Παρά τις διαβεβαιώσεις που έχουν δοθεί, τα προβλήµατα όχι
µόνο παραµένουν άλυτα, αλλά οξύνονται: Δώδεκα µήνες απλή-
ρωτοι εκπαιδευτικοί αορίστου χρόνου και άλλοι εργαζόµενοι, µη
ανανέωση των συµβασιούχων, που παρήγαν µέχρι τώρα, το µε-
γαλύτερο µέρος του εκπαιδευτικού έργου του ωδείου, µείωση,
εξαιτίας των, παραπάνω του αριθµού των σπουδαστών, µείωση
των µαθηµάτων, σοβαρά προβλήµατα αντιµετώπισης λειτουργι-
κών δαπανών, απέναντι σε προµηθευτές, στη χρέωση του ρεύ-
µατος και του πετρελαίου, µε λίγα λόγια, απαξίωση και
υποβάθµιση του Κρατικού Ωδείου. 

Παράλληλα µ’ αυτά, υπάρχει άλυτο εδώ και χρόνια, το κτη-
ριακό πρόβληµα και το πρόβληµα της διαβάθµισης των σπουδών
του απαρχαιωµένου οργανογράµµατος. Μας προκαλεί δε µεγα-
λύτερη ανησυχία το γεγονός ότι σε πρόσφατες απαντήσεις σας,
γύρω από το ζήτηµα –νοµίζουµε ότι πρέπει να προκαλεί ανησυ-
χία και στους εκπαιδευτικούς και στους εργαζόµενους αλλά και
στους µαθητές, τους σπουδαστές και τους γονείς- στην ουσία,
το Κρατικό Ωδείο στρέφεται στην επιχειρηµατική και την αντα-
ποδοτική εµπορευµατική λειτουργία, παροτρύνοντας τη διοίκηση
να αναζητήσει και αλλού πόρους. Παραδείγµατος χάριν, έχουµε
υπ’ όψιν µας, πρόταση που έγινε από τη διοίκηση προς το σύλ-
λογο γονέων, να πληρώνουν έκτακτα δίδακτρα, ογδόντα ευρώ,
για ένα τρίµηνο, δηλαδή να εισάγουν για πρώτη φορά, δίδακτρα
στο ωδείο ή να κάνουν επ’ αµοιβή µάθηµα και πολλές φορές, µε
υποχρεωτική σχεδόν, τη συµµετοχή των γονιών και των µαθητών,
για παραγωγή καλλιτεχνικού έργου. Στην ουσία, µ’ αυτήν την πο-
λιτική, στρώνετε το δρόµο στα ιδιωτικά ωδεία, κύριε Υπουργέ.

Ερωτάσθε, λοιπόν, αν θα αντιµετωπίσετε το πρόβληµα της
αποπληρωµής των εργαζοµένων, που είναι απλήρωτοι εδώ και
δώδεκα µήνες, αν θα µονιµοποιήσετε το έκτακτο εκπαιδευτικό
προσωπικό, χωρίς όρους και προϋποθέσεις, µε σταθερούς
ασφαλιστικούς και εργασιακούς όρους, αν θα χρηµατοδοτήσετε
συνολικά, τη λειτουργία και αν θα λύσετε και τα υπόλοιπα προ-
βλήµατα που αναφέραµε, ώστε να µην αντιµετωπίζει πρόβληµα
το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης, παρέχοντας δωρεάν υπηρεσίες
στους σπουδαστές του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλι-

βιζάτος.
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ κι
εσάς, κύριε Βουλευτά Θεσσαλονίκης, για την επίκαιρη ερώτησή
σας.

Θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας ότι το Κρατικό Ωδείο Θεσ-
σαλονίκης αποτελεί έναν από τους σηµαντικότερους θεσµούς
προσφοράς µουσικής παιδείας στη χώρα και βεβαίως, το Υπουρ-
γείο µας είναι διατεθειµένο να το υποστηρίξει µε κάθε µέσο.

Το ωδείο, όπως γνωρίζετε, είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δι-
καίου, το οποίο διατηρεί πλήρη αυτονοµία, ως προς τις καλλιτε-
χνικές και λειτουργικές του επιλογές. Χρηµατοδοτείται από το
ΥΠΟΤ, προκειµένου να επιτελέσει τον καταστατικό του σκοπό,
που είναι η προαγωγή τής µουσικής παιδείας. 
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Το ΥΠΟΤ, εποµένως, όπως καταλαβαίνετε, δεν µπορεί να έχει
λόγο για τον τρόπο µε τον οποίον η διοίκησή του επιλέγει να κα-
λύψει τις ανάγκες που δηµιουργεί η εκτέλεση τού έργου της. Η
διοίκηση πρέπει να λαµβάνει όλα τα µέτρα για να εξασφαλίζει
ότι οι κτηριακές και λοιπές υποδοµές που απαιτούνται, είναι σε
ικανοποιητικό επίπεδο, όπως επίσης και ότι το διδακτικό προσω-
πικό που απαιτείται, προσφέρει σταθερά τις υπηρεσίες του.

Όσο για τα χρωστούµενα, θα σας πω αργότερα.
Η µέχρι τώρα, λοιπόν, λειτουργία των κρατικώς επιχορηγου-

µένων µουσικών και καλλιτεχνικών θεσµών στη χώρα µας, έχει
δείξει τα όρια της διαχείρισης που ασκήθηκε µέχρι τώρα, δη-
λαδή, απόλυτη εξάρτηση από την κρατική επιχορήγηση και ελά-
χιστες προσπάθειες εξοικονόµησης του δηµοσίου χρήµατος,
όπως επίσης και καµµία προσπάθεια εξεύρεσης νέων πόρων
χρηµατοδότησης. 

Και δεν αναφέροµαι σ’ αυτήν την εξωπραγµατική πρόταση που
αναφέρατε προς τους γονείς, την οποία απορρίπτω πλήρως.
Αλλά θα σας πω κάτι. Χορηγίες δεν υπάρχουν; Ένα ωδείο, όπως
αυτό της Θεσσαλονίκης, δεν µπορεί να βρει χορηγίες από Θεσ-
σαλονικείς και άλλους; Εδώ, µικρά ωδεία, φιλαρµονικές σε µι-
κρότερες περιοχές, συντηρούνται µε χορηγίες. Γιατί αυτοί δεν
µπορούν; Επίσης, σας φέρνω και ένα άλλο παράδειγµα: την
Εθνική Λυρική Σκηνή. Γιατί δεν κάνει συνεργασίες µε την Κρατική
Ορχήστρα Βορείου Ελλάδος; 

Η Εθνική Λυρική Σκηνή είχε τα οικονοµικά της χάλια. Όλοι το
γνωρίζουµε. Αυτήν τη στιγµή, µε τη διοίκηση που έχει και σε πε-
ριόδους δηµοσιονοµικής στενότητας, έχει καταφέρει να βάλει
τάξη στα µέχρι σήµερα χρέη, τα οποία είχε και ήταν τεράστια.
Δεύτερον, να ωθήσει καλλιτεχνικά και να επικοινωνήσει την
όπερα στον κόσµο και επίσης, να έχει παρουσίες στους δρόµους
της Αθήνας, να κάνει συνεργασίες µε το Μέγαρο Μουσικής. Γιατί
δεν µπορεί το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης, κύριε Βουλευτά, να
προχωρήσει, να κάνει αυτά και περιµένει µόνο από την κρατική
επιχορήγηση; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Στο νοµό που είχα την τιµή να είµαι Βουλευτής είχα τρία ωδεία
και φιλαρµονικές. Το 50% των χρηµάτων που χρειάζονταν εξευ-
ρίσκοντο από χορηγίες. 

Επειδή ο χρόνος µου έλειψε, να µου επιτρέψετε να σας απαν-
τήσω λεπτοµερώς, στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Ο ερωτών Βουλευτής, κ. Ιγνατιάδης, έχει το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Δεν πήραµε καµµία απάντηση ούτε για την πληρωµή των ερ-

γαζόµενων ούτε για τους εκτάκτους ούτε για το κτηριακό. Όλα
καλύφθηκαν πίσω από την «αυτονοµία» του ωδείου, δηλαδή, την
απαλλαγή της ευθύνης του κράτους από ένα νοµικό πρόσωπο,
που του ανήκει, να χρηµατοδοτεί τη λειτουργία του. Πού τα πάµε
τα πράγµατα; Στην εξεύρεση χορηγών. Δηλαδή, στην υποταγή
στους χορηγούς και την επιχειρηµατική λειτουργία. Αυτή είναι η
ουσία. Γιατί, πράγµατι, µπορεί να παράγει και καλλιτεχνικό έργο,
να συνεργάζεται και µε το ωδείο, όµως να προσφέρει δωρεάν
και υψηλού επιπέδου καλλιτεχνικές υπηρεσίες, όσο είναι αυτό
δυνατόν, ιδιαίτερα στα εργατικά, λαϊκά στρώµατα και να µην
είναι αυτή η αφετηρία για να βρει πόρους. 

Η σηµερινή απάντηση µεγαλώνει ακόµα περισσότερο, τις ανη-
συχίες µας. Και αυτό που σας είπα, δεν είναι στη φαντασία µου,
είναι κάτι που ζητήθηκε πριν από µερικούς µήνες από τη διευ-
θύντρια, από το σύλλογο γονέων του ωδείου.

Και τη διευθύντρια εκεί κάποιος την επιλέγει, την επιβάλλει.
Είναι πολιτική κατεύθυνση και µην προσπαθείτε να κρυφτείτε
πίσω από τις ευθύνες σας. 

Εξάλλου, την ίδια λογική επιχειρείτε σε όλο το φάσµα της παι-
δείας, όχι µόνο στη µουσική και την καλλιτεχνική. 

Την ίδια αντιµετώπιση έχουν και οι ανώτατες σχολές και τα
µουσικά σχολεία και τα µουσικά σύνολα της χώρας.

Κατά τη γνώµη µας, µε αυτό τον τρόπο η ανάγκη των παιδιών
να σπουδάσουν µουσική, παραπέµπεται στη βαθιά τσέπη –αν
υπάρχει στις σηµερινές συνθήκες- των γονιών τους. Άρα το δι-
καίωµα αυτό είναι µόνο για όσους έχουν την οικονοµική δυνατό-

τητα. Εξάλλου, αυτή η πολιτική έχει εφαρµοστεί κατά κόρον σε
όσες υπηρεσίες υπάρχουν στους δήµους. 

Εµείς θεωρούµε ότι ο πολιτισµός δεν πρέπει να είναι εµπό-
ρευµα αλλά κοινωνικό αγαθό και πως η καλλιτεχνική και µουσική
παιδεία αντίστοιχα πρέπει να παρέχονται δωρεάν. Και θα πρέπει
να υπάρχει ένα δίκτυο δηµόσιας, αποκλειστικά, δωρεάν µουσι-
κής εκπαίδευσης που να συνδέεται µε όλες τις βαθµίδες της υπό-
λοιπης εκπαίδευσης.

Και φυσικά η παραγωγή του καλλιτεχνικού έργου, για να µπο-
ρέσει να είναι δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό, πρέπει πριν απ’ όλα
να αποτελεί και κοινωνική ιδιοκτησία σε ό,τι αφορά τα µέσα πα-
ραγωγής, ούτως ώστε να µπορεί πραγµατικά να προσφέρει υψη-
λού επιπέδου καλλιτεχνική και αισθητική αγωγή σε όλο το λαό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ–ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να µου επιτρέψετε να επαναλάβω ότι αυτό το

οποίο ζητήθηκε από τους γονείς είναι κάτι το οποίο, τουλάχιστον
κατά την προσωπική µου άποψη, είναι κατακριτέο. Να µου επι-
τρέψετε, επίσης, να σας πω, ότι διαφωνώ πλήρως πως όταν
υπάρχουν χορηγίες, υπάρχει εξάρτηση. Καµµία εξάρτηση δεν
υπάρχει εφόσον είναι σωστές χορηγίες.

Και να µου επιτρέψετε να σας υπενθυµίσω ότι τα µεγαλύτερα
έργα της αρχαιότητος, παίχθηκαν στο ωδείο που υπάρχει εδώ
πιο κάτω, στο θέατρο, ύστερα από χορηγίες επιφανών Αθηναίων. 

Άρα η χορηγία, κύριε Βουλευτά, δεν είναι κατακριτέα. Αυτή
είναι άλλη συζήτηση.

Όσον αφορά τα χρήµατα, όντως το 2011 ήταν µειωµένη η επι-
χορήγηση. Το 2010 το ωδείο πήρε 820.000 ευρώ. Πέρυσι πήρε
520.000. Και σας πληροφορώ ότι σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Οικονοµικών θα είµαστε σε θέση να δώσουµε άλλες 250.000 για
το 2011, χρήµατα µε τα οποία θα καλύψουν τα δεδουλευµένα
του 2011. Ειρήσθω εν παρόδω, δεν χρωστάνε καθόλου στο ΙΚΑ.
Έχουν πληρώσει 350.000. Επίσης, θα καλύψουν το µεγαλύτερο
µέρος των 50.000 ευρώ, τα οποία χρωστούν σε διάφορους προ-
µηθευτές. Για το 2012 έχει προϋπολογισθεί ότι θα πάρουν
1.000.000 ευρώ –σταδιακά, βεβαίως, δεν θα τα πάρουν όλα µα-
ζεµένα- για να µπορέσουν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις
τους.

Τώρα, από εκεί και πέρα θα πρέπει να σας πω ότι όσον αφορά
το προσωπικό, κατά την άποψή µας θα πρέπει το ωδείο να κάνει
ένα καινούργιο οργανόγραµµα για να δει πόσους πραγµατικά
χρειάζεται και πώς τους χρειάζεται µε βάση τα σηµερινά δεδο-
µένα. Σήµερα έχει τριάντα πέντε µονίµους καθηγητές. Από εκεί
και πέρα, υπάρχουν και οι ωροµίσθιοι. Εφόσον, λοιπόν, προχω-
ρήσει, κάνει µία ανακατάταξη και δει πώς µπορεί να περιορίσει
τις συνεργασίες του, νοµίζω ότι µπορεί κάλλιστα να βγει.

Συµφωνώ µαζί σας ότι το κράτος διορίζει τη διοίκηση. 
Όσον αφορά, όµως, τις κτηριακές εγκαταστάσεις, θα ήθελα

να πω το εξής: Όταν υπάρχει µία επιχορήγηση αρκετά µεγάλη
µε χρηστή διοίκηση, θα µπορούσαν όλα αυτά τα χρόνια που
έπαιρναν πολλά λεφτά, να είχαν φροντίσει και για τις κτηριακές
εγκαταστάσεις.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Για τη διαβάθµιση δεν κάνετε κου-
βέντα. Τι θα γίνει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, να µη γί-
νεται διάλογος.

Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.
ΠΕΤΡΟΣ – ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Μα, µε συγχωρείτε, µε 1.000.000 ευρώ, κύριε
Βουλευτά, και µε τους τρόπους τους οποίους σας ανέφερα –
άλλο εάν εσείς δεν τους δέχεστε- όχι αυτόν τον οποίο είπε η δι-
ευθύντρια –συµφωνούµε µαζί σας- µπορούν κάλλιστα και
ανάπτυξη να έχουν και κτηριακά.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Σειρά έχει η τέταρτη µε αριθµό 476/31-1-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
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ναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ανάγκη διατήρησης
του προνοιακού και εκπαιδευτικού χαρακτήρα του Κέντρου Εκ-
παίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ) Θεσσαλονίκης,
ανεξαρτήτως ηλικίας των φιλοξενούµενων.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κολοκοτρώνη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Μπόλαρης.

Κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως γνωρίζετε καλά, κύριε Υπουργέ, µέχρι πρότινος η Σχολή

Τυφλών Θεσσαλονίκης µπορούσε να φιλοξενήσει άτοµα ανεξάρ-
τητα από την ηλικία τους και να τα εκπαιδεύσει, ώστε να µπορούν
να κυκλοφορούν στους δρόµους, να ανταποκρίνονται σε στοι-
χειώδεις ανάγκες µέσα στο σπίτι σε οικιακές εργασίες. Επίσης,
µπορούσαν να εκπαιδεύονται σε ζητήµατα που αφορούν το χει-
ρισµό τηλεφωνικών κέντρων ή σε εξυπηρέτηση πολιτών και άλλα. 

Με το ν.3918/2011, όπως γνωρίζετε, η Σχολή Τυφλών Θεσσα-
λονίκης έχει υπαχθεί στο Κέντρο Αποκατάστασης και Περίθαλ-
ψης στην Αθήνα. Αυτό είχε ως συνέπεια να γίνει µία ενιαιοποίηση
–θα έλεγα- των υποχρεώσεων και των δικαιωµάτων του κέντρου
αυτού µε την αποδοχή του καταστατικού λειτουργίας, του κανο-
νισµού λειτουργίας. 

Το ερώτηµα που γεννάται, καθώς ο κανονισµός λειτουργίας
προβλέπει την περίθαλψη ατόµων τυφλών από πέντε ετών έως
δεκαοκτώ ετών είναι: Αν κάποιος που είναι άνω των δεκαοκτώ
ετών και στη ζωή του υποστεί κάποιο ατύχηµα και χάσει την
όρασή του, θα ήθελα να µου πείτε πώς προβλέπει το Υπουργείο
ότι τα άτοµα αυτά θα µπορούσαν να εκπαιδευτούν και να αντι-
µετωπισθούν από την ίδια την πολιτεία; 

Επίσης, θα ήθελα να µου πείτε, κύριε Υπουργέ, καθώς η πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου σας έχει υποσχεθεί την έκδοση ενός
προεδρικού διατάγµατος, ούτως ώστε να αποκατασταθεί ο προ-
νοιακός χαρακτήρας της Σχολής Τυφλών Θεσσαλονίκης, πότε
θα εκδώσετε αυτό το διάταγµα, ώστε να µπορέσουν και άτοµα
άνω των δεκαοκτώ ετών να έχουν την αντιµετώπιση που χρειάζε-
ται από ένα κράτος πρόνοιας; Και αυτό, για να µη λένε οι τυφλοί
ότι µε «αναπηρία» προσπαθείτε να αντιµετωπίσετε την αναπηρία.
Και εννοούν τη νοµοθετική «αναπηρία». 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε, για την ευκαιρία που µου

δίνετε να ξεκαθαρίσουµε κάποια ζητήµατα. Θα ξεκινήσω από την
τελευταία σας ρήση. 

Κύριε συνάδελφε, το αίτηµα για να υπαχθεί το Ίδρυµα Τυφλών
Βορείου Ελλάδος «Ο ΗΛΙΟΣ» στο ΚΕΑΤ ήταν πολλών χρόνων,
διότι αυτό ταυτόχρονα σήµαινε πως το ίδρυµα, το οποίο λειτουρ-
γούσε µε ένα καθεστώς όχι ξεκάθαρο, το οποίο δηµιουργούσε
πολλά προβλήµατα και στο προσωπικό και στη λειτουργία, έγινε
αποδεκτό. 

Πέρασε, λοιπόν, πριν από κάποιους µήνες µέσα από το ν.3918,
τον οποίο και εσείς αναφέρατε, το Ίδρυµα «Ο ΗΛΙΟΣ» στο ΚΕΑΤ.
Αυτό ταυτόχρονα σήµαινε ότι πρέπει να αναπροσαρµοστεί ο ορ-
γανισµός του ΚΕΑΤ και να εµπλουτισθεί µε διατάξεις που αφο-
ρούν τη λειτουργία του παραρτήµατός του πλέον στη
Θεσσαλονίκη, διότι το πρώην Ίδρυµα «Ο ΗΛΙΟΣ» εφεξής είναι
παράρτηµα του ΚΕΑΤ.

Η έκδοση προεδρικού διατάγµατος, όπως καταλαβαίνετε, είναι
µια διαδικασία, η οποία θέλει τη δέουσα προετοιµασία, τη δέ-
ουσα προσοχή, συνέργειες ανθρώπων που ξέρουν, που βιώνουν,
που ζουν, που έχουν την εµπειρία, προκειµένου να προωθηθεί
για ψήφιση.

Εποµένως, λίγους µήνες προτού να κλείσει χρόνος από την εν-
σωµάτωση του Ιδρύµατος «ΗΛΙΟΣ» στο ΚΕΑΤ νοµίζω ότι αυτός
που σας είπε τη φράση αδικεί πρώτα τον εαυτό του. Θέλω, λοι-
πόν, να σας ενηµερώσω για την έκδοση του προεδρικού διατάγ-
µατος.

Κύριε συνάδελφε, ένα σχέδιο προεδρικού διατάγµατος είναι

έτοιµο, αφού έχει γίνει µία εσωτερική διαβούλευση στο ΚΕΑΤ και
στη Θεσσαλονίκη και στην Αθήνα και θα περάσει από το Διοικη-
τικό Συµβούλιο του ΚΕΑΤ τις επόµενες ηµέρες. Αυτό το σχέδιο,
στη συνέχεια, πρέπει να έρθει στις υπηρεσίες του Υπουργείου,
διότι είναι σχέδιο. Οι υπηρεσίες, οι οποίες έχουν και την πρόταση
για την κατάρτιση του τελικού σχεδίου του προεδρικού διατάγ-
µατος, θα το ετοιµάσουν, για να µπορέσουµε στη συνέχεια να το
προωθήσουµε για έγκριση. Αυτό το σχέδιο το έχω εδώ, µπορώ
να σας το δείξω, είναι έτοιµο. Είναι, όµως, το σχέδιο του ΚΕΑΤ.

Αυτό το σχέδιο, λοιπόν, του προεδρικού διατάγµατος θα πρέ-
πει να σας πω –γιατί είδα ότι στο κείµενό σας πέρασε, όχι ως
δική σας αµφισβήτηση, αλλά αυτών που έχουν την αγωνία και
την καταλαβαίνουµε- ότι λέει πως πρέπει να διασφαλιστεί ο προ-
νοιακός χαρακτήρας του ΚΕΑΤ. Μα, µόνο προνοιακό χαρακτήρα
έχει το ΚΕΑΤ, µαζί µε εκπαιδευτικό. Αυτόν τον προνοιακό χαρα-
κτήρα έχουν η κεντρική µονάδα του ΚΕΑΤ στην Καλλιθέα και η
Σχολή Τυφλών, ο πρώην «ΗΛΙΟΣ», στη Θεσσαλονίκη και δεν δια-
τηρούν απλώς όλες τις υπηρεσίες που είχε το κέντρο, αλλά και
εκσυγχρονίζονται, αναβαθµίζονται. Καµµία λειτουργία δεν κα-
ταργείται µε το σχέδιο. Δεν υπάρχει καµµία τέτοια βούληση. Απε-
ναντίας, πρόκειται για µία δουλειά, η οποία είναι µοναδική στη
χώρα και την οποία την έχουµε ανάγκη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Έχω πάρει περισσότερο χρόνο, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ναι και σας παρακαλώ

να ολοκληρώσετε.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Σεβόµενος τη διαδικασία, διακόπτω και θα επα-
νέλθω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κατ’ αρχάς, ευχαριστώ τον

κύριο Υπουργό, γιατί µας είπε και µια ευχάριστη είδηση, ότι δη-
λαδή είναι έτοιµο το προεδρικό διάταγµα.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το σχέδιο του προεδρικού διατάγµατος.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Το σχέδιο του προεδρικού δια-
τάγµατος, το οποίο ελπίζω σύντοµα να υπογραφεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Να µη µείνει σχέδιο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ακριβώς, να µη µείνει σχέδιο.
Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν ισχυρίστηκα σε ό,τι αφορά τις νοµικές

διαδικασίες και το χρόνο ότι δεν είστε και τόσο συνεπής. Κάθε
άλλο, επειδή σας γνωρίζω πολλά χρόνια, ξέρω ότι είστε συνεπέ-
στατος. Το ζήτηµα για το όλο θέµα είναι, πράγµατι, ένας προνοι-
ακός χαρακτήρας, τον οποίο αναµένουν ότι θα περιλαµβάνεται
µέσα στο προεδρικό διάταγµα κυρίως για άτοµα που, όπως σας
είπα νωρίτερα και ελπίζω στη δευτερολογία σας να µου το διευ-
κρινίσετε, χάνουν το φως τους και είναι άνω των δεκαοκτώ ετών. 

Το γεγονός ότι ο κανονισµός του Κέντρου Αποκατάστασης Τυ-
φλών εδώ στην Αθήνα προβλέπει την περίθαλψη µόνο ατόµων
πέντε έως δεκαοκτώ ετών αφήνει ένα κενό, όπως καταλαβαίνετε.
Αυτή είναι η ίδια η ζώσα πραγµατικότητα. Δηλαδή, ένα άτοµο
άνω των δεκαοκτώ ετών που θα χάσει το φως του, έρχεται η πο-
λιτεία και του λέει «ξέρεις, δεν µπορώ να κάνω τίποτα για σένα,
ούτε να σε περιθάλψω ούτε να σε εκπαιδεύσω». Νοµίζω ότι αυτό
το κενό το Υπουργείο σας πρέπει να το καλύψει. Ειδικότερα
εσείς, που γνωρίζω πολύ καλά –και αυτό δεν είναι σχήµα λόγου,
καθώς σας γνωρίζω από τα φοιτητικά σας χρόνια- την ιδιαίτερη
ευαισθησία σας σε τέτοια ζητήµατα, ελπίζω να αντιλαµβάνεστε
ότι υπάρχει ένα κενό. Αυτό το κενό εναγωνίως ζητούν και οι άν-
θρωποι που εθήτευσαν εκεί και εκπαιδεύτηκαν στη Σχολή Τυ-
φλών να καλυφθεί από το Υπουργείο. Θα παρακαλούσα
ειδικότερα γι’ αυτό το ζήτηµα να µου απαντήσετε.

Ξέρω βεβαίως, όπως  γνωρίζετε και εσείς ότι υπάρχουν περι-
θώρια να γίνει η περίθαλψη ατόµων πέραν των δεκαοκτώ ετών,
διότι σήµερα υπάρχουν πενήντα κλίνες στη Σχολή Τυφλών Θεσ-
σαλονίκης, όπως εµείς έχουµε συνηθίσει να τη λέµε και τα άτοµα
που εκπαιδεύονται αυτήν τη στιγµή και διαµένουν εκεί είναι εί-
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κοσι. Και αν µου πείτε, ότι ξέρετε υπάρχει ένα πρόβληµα, γιατί
ξέρω ότι θα µου το πείτε, µεταξύ ενηλίκων και µη ενηλίκων, νο-
µίζω ότι αυτό µπορεί να λυθεί µε καλή θέληση, καθώς αυτή τη
στιγµή δεκαπέντε άτοµα που βρίσκονται στη Σχολή Τυφλών είναι
άνω των δεκαοκτώ ετών και µόνο πέντε είναι κάτω των δεκαέξι
ετών. 

Περιµένω, κύριε  Υπουργέ και περιµένουν και όλοι αυτοί που
ενδιαφέρονται να µας δώσετε λύση στο ζήτηµα που έθεσα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης):  Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ως Βουλευτής Θεσσαλονίκης και παροικών

την Ιερουσαλήµ γνωρίζετε ότι τα πράγµατα στο Ίδρυµα «ΗΛΙΟΣ»
πριν την ένταξή  του στο ΚΕΑΤ δεν ήταν καθόλου ρόδινα. Πολ-
λαπλά τα προβλήµατα, γνωστά. Και προβλήµατα µε τη διαχεί-
ριση ακίνητης περιουσίας και προβλήµατα µε την εν γένει
διαχείριση, αλλά δεν είναι ώρα γι’ αυτά και δεν αναφέροµαι σε
αυτά.

Θέλω, όµως, να σας πω το εξής: Θέλω να σας πω τι συµβαίνει
αυτή τη στιγµή στο πρώην Ίδρυµα «ΗΛΙΟΣ». Υπάρχουν άτοµα τα
οποία µένουν µέσα, ενώ πρέπει να πάνε σε άλλα προνοιακά Ιδρύ-
µατα. Δηλαδή, λέει το ΚΕΑΤ: «Έχουµε φιλοξενούµενους υπερή-
λικες που δεν συµµετέχουν σε εκπαιδευτική διαδικασία.
Συνταξιούχους µε προβλήµατα σωµατικής και ψυχικής υγείας,
µε βαριά νοητική υστέρηση και ανήλικους εργαζόµενους. Αυτά
τα άτοµα δεν είναι στην εκπαιδευτική διαδικασία».

Αυτοί, λοιπόν, οι άνθρωποι εγείρουν ένα ζήτηµα. Έχουν µάθει,
έχουν βολευτεί εκεί. Δεν είναι γι’ αυτόν το λόγο το ΚΕΑΤ. Το
ΚΕΑΤ έχει τα οικοτροφεία για να υποστηρίξει αυτούς που είναι
στην εκπαιδευτική διαδικασία. Δεν θα υπάρξει κανένα πρόβληµα
-και σήµερα δεν υπάρχει πρόβληµα- γι’ αυτούς που έχουν µεγα-
λύτερη ηλικία και θέλουν να παρακολουθήσουν τα εκπαιδευτικά
προγράµµατα. Δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Αλλά δεν είναι δυ-
νατόν στο χώρο αυτόν της σχολής, στην οποία θέλουµε να
έχουµε τα µικρά παιδιά, να έχουµε συµπολίτες µας, άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες –βλέπετε τι λέει η αναφορά που έχει το ΚΕΑΤ- τα
οποία έχουν βαριά σωµατική και νοητική υστέρηση, να είναι
στους ίδιους χώρους µε τα άλλα παιδιά τα οποία πήγαν για να

εκπαιδευτούν. Δεν γίνεται αυτό. Θα πρέπει να κατευθυνθούν στα
άλλα ιδρύµατα. Έχει η πολιτεία προνοιακά ιδρύµατα γι’ αυτούς
και στη Θεσσαλονίκη εξαιρετικά. Γνωρίζετε τον Άγιο Παντελεή-
µονα που είναι η ναυαρχίδα της προνοιακής πολιτικής της πατρί-
δας µας.

Επίσης, θέλω να σας πω –και αυτό είναι εξαιρετικά σηµαντικό-
πως το ΚΕΑΤ έχει εγκαινιάσει και µία πολιτική ξενώνων. Δηλαδή
και στην Αθήνα έχει διαµερίσµατα για άντρες και γυναίκες και
στη Θεσσαλονίκη τώρα το ξεκινά. Νοικιάζει, δηλαδή, διαµερί-
σµατα στα οποία τα παιδιά µπορούν να ζήσουν µε αξιοπρέπεια
µόνα τους µε τις δαπάνες τις οποίες κάνει το ΚΕΑΤ. 

Σε καµµία, λοιπόν, περίπτωση –και αυτή είναι διαβεβαίωση του
Υπουργείου και το έχει πει και ο Υπουργός σε αυτή την Αίθουσα
σε αντίστοιχη διαδικασία- δεν υπάρχει πρόθεση να αποκλειστεί
οποιοσδήποτε εκπαιδευόµενος συµµετέχει σε αυτά τα προγράµ-
µατα και να στερηθεί της δυνατότητας φιλοξενίας στο οικοτρο-
φείο.

Ο κανονισµός, βέβαια, το λέει. Βάζει όριο. Είκοσι έλεγε ο Ορ-
γανισµός του Ιδρύµατος «ΗΛΙΟΣ» στη Θεσσαλονίκη, δεκαοκτώ
λέει του ΚΕΑΤ. Θα γίνει εναρµόνιση. Δεν υπάρχει πρόβληµα εάν
κάποιος έχει πρόβληµα µε τα µάτια του και χρειάζεται να πάρει
µέρος στη διαδικασία και είναι από την περιφέρεια. Καλύπτεται
από το ΚΕΑΤ από πλευράς οικοτροφείου. Όχι, όµως, σε άλλες
περιπτώσεις. Η αντίδραση που υπάρχει είναι αντίδραση που ξε-
κινά από τις άλλες περιπτώσεις. Για όλους τους άλλους, επειδή
υπάρχει η δυνατότητα της φιλοξενίας τους σε άλλα προνοιακά
ιδρύµατα, πρέπει να εφαρµοσθεί ο κανονισµός του Ιδρύµατος.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.35’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 7 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που σας έχει
διανεµηθεί.
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